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481 Eroanomus tarkastuslautakunnan varajäsenyydestä 77
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Osallistujat

Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot
Läsnä Karnisto-Toivonen Saija 17:00 - 18:36 puheenjohtaja

Suonio-Peltosalo Elina 17:00 - 18:36 1. varapuheenjohtaja
Huittinen Ulla 17:00 - 18:36 2. varapuheenjohtaja
Lehti Timo 17:00 - 18:36 jäsen
Lundén Mikko 17:00 - 18:36 jäsen,

pöytäkirjantarkastaja
Nikkanen Saku 17:00 - 18:36 jäsen,

pöytäkirjantarkastaja
Nyyssönen Jonna 17:00 - 18:36 jäsen
Riski Johanna 17:00 - 18:36 jäsen
Ruokonen Marja 17:00 - 18:36 jäsen
Tapio Marko 17:00 - 18:36 jäsen poissa §471

ajan
Tekkala Kalle 17:00 - 18:36 jäsen
Vesa Simo 17:00 - 18:36 jäsen
Yli-Jama Anna-Leena 17:00 - 18:36 jäsen
Punta Juha 17:24 - 17:53 varajäsen

Muu Nummentalo Juhani 17:00 - 17:53 valtuuston
puheenjohtaja

Ahonen-Ojala Leena 17:00 - 18:36 valtuuston 1.
varapuheenjohtaja

Uusitalo Ilkka 17:00 - 18:36 valtuuston 2.
varapuheenjohtaja

poissa §470
ajan

Tamminen Heikki 17:00 - 18:36 valtuuston 3.
varapuheenjohtaja

Alanko Jukka 17:02 - 17:17 asiantuntija
Järvelä Teija 17:02 - 17:17 asiantuntija
Ketonen Antti 17:02 - 17:17 asiantuntija
Korhonen Anna-Kristiina 17:00 - 18:36 esittelijä poissa §472

ajan
Ala-Hannula Laura 17:00 - 18:36 pöytäkirjanpitäjä esittelijä §472

ajan

Pöytäkirja nähtävillä

Tarkastettu pöytäkirja pidetään nähtävillä 16. joulukuuta 2020 alkaen
yleisessä tietoverkossa.
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Kaupunginhallitus § 466 07.12.2020

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 466

Kuntalain 103 §:n mukaan kokous on päätösvaltainen, kun enemmän kuin
puo let jäsenistä on saapuvilla.

Esityslista on lähetetty toimielimen päättämällä tavalla neljä päivää ennen
kokousta.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätös-
valtaiseksi.

Päätös:

Puheenjohtaja toivotti läsnäolijat tervetulleiksi ja avasi kokouksen kello
17:00. Todettiin läsnäolijat.

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.
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Kaupunginhallitus § 467 07.12.2020

Pöytäkirjan tarkastaminen sekä tiedoksi antaminen kunnan jäsenelle

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 467

Kaupunginhallituksen 12.6.2017 § 2 päätöksen mukaan pöytäkirja
tarkastetaan kokousta seuraavana maanantaina ja sen tarkastaa kaksi
kokouksessa tehtävään nimettyä jäsentä.

Tarkastettu pöytäkirja julkaistaan kaupungin yleisessä tietoverkossa
kuntalain 140 §:n mukaisesti.

Pöytäkirja tarkastetaan 14. joulukuuta .2020 ja tarkastettu pöytäkirja
julkaistaan kaupungin tietoverkossa 16. joulukuuta 2020.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus valitsee tämän kokouksen pöytäkirjan
tarkastajiksi jäsenet Lehti Timo ja Lundén Mikko.

Päätös:

Timo Lehti ilmoitti olevansa jäävi yhden kokousasian käsittelystä.

Kaupunginhallitus päätti valita pöytäkirjan tarkastajiksi jäsenet Lundén  
Mikko ja Nikkanen Saku.
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Kaupunginhallitus § 468 07.12.2020

Asioiden käsittelyjärjestyksen hyväksyminen

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 468

Kaupunginhallitukselle on toimitettu kokouksen esityslista. Hallintosäännön
148 §:n mukaan asiat käsitellään esityslistan mukaisessa järjestyksessä,
ellei toimielin muuta päätä.

Hallintosäännön 149 §:n mukaan toimielin voi esittelijän ehdotuksesta tai
jäsenen ehdotuksesta, jota on kannatettu, ottaa enemmistöpäätöksellä
käsiteltäväksi asian, jota ei ole mainittu kokouskutsussa.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää käsitellä asiat ennalta jaetun esityslistan
mukaisesti.

Päätös:

Merkittiin, että kokouksen alussa kuultiin alustus ehdotuksesta
iltatoritapahtuman jatkamistavaksi. Paikalla olivat viestintäpäällikkö Teija
Järvelä, sekä yrittäjät Jukka Alanko ja Antti Ketonen. Järvelä, Alanko ja
Ketonen saapuivat paikalle 17:02 ja poistuivat 17:17.

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.
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Kaupunginhallitus § 469 07.12.2020

Kiinteistön 734-418-6-2 myynti rakennuksineen

4371/10.00.02.00/2020

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 469

Valmistelija: kaupungingeodeetti Ari Vainio, ari.vainio@salo.fi, puh. 02 778
5400; tilapalvelujen kaupungininsinööri Janne Lehto, janne.lehto@salo.fi,
puh. 02 778 5116

Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 17.12.2018 § 167 päättänyt
asettaa osoitteessa Mataranpolku 1 sijaitsevan kiinteistön 734-418-6-2
rakennuksineen myyntiin.

Kiinteistö 734-418-6-2 rakennuksineen, joka sijaitsee osoitteessa
Mataranpolku 1 Halikko, on ollut välitettävänä Salon Asuntopalvelu
LKV:ssä. Kiinteistön aiempi osoite on ollut Vanha Turuntie 7, Halikko.
Tontin pinta-ala on 3112 m2 ja asemakaavamerkintä on AR Iu½ 690 m2
sekä a I 110 m2, rakennuksessa on suojelumerkintä sr.

Kiinteistöllä sijaitsee Halikon virastotalon entinen asuntola (kerrosala 240
m2). Vuonna 1956 valmistunut asuinrakennus on kaksikerroksinen ja siinä
on yhdeksän asuinhuoneistoa sekä Salon kaupungin
talonsuunnitteluosaston toimisto, joka tullaan siirtämään kaupungin
omistamaan virastorakennukseen. Rivitalo myydään
vuokrasopimuksineen. Rivitalolla on oma sähkö- ja kaukolämpöliittymä,
mutta käyttövesi tulee Halikon virastotalon kautta. Vesiliittymälle on
valmius tontin lounaiskulmassa.

Myyjä siirtää tällä kauppakirjalla sähkönsiirtoyhtiön kanssa solmitun
sähköliittymäsopimukseen perustuvat oikeutensa ostajalle ilman eri
korvausta. Liittymän perus- ja käyttömaksuista vastaavat kaupan
osapuolet hallinta-ajallaan. Myyjä ja ostaja sitoutuvat ilmoittamaan
liittymäsopimuksen siirrosta sähkönsiirtoyhtiölle.

Kiinteistöllä ei ole omaa vesiliittymää vaan ostaja sitoutuu hoitamaan
liittymän ja se liittymismaksun kustannuksellaan. Liittymismaksuksi on
arvioitu vajaat 4000 euroa.

Kaupunkikehityspalvelut esittää kaupunginhallitukselle, että se hyväksyy
Lasse Laineen tekemän 197 000 euron tarjouksen.

Hyväksyttäväksi esitettävän kauppakirjan ehdot ovat seuraavat:

Myyjä: Salon kaupunki, PL 77, 24101 Salo

Ostaja: * * * * * * *

Kaupan kohde:

Kiinteistö 734-418-6-2 rakennuksineen osoitteessa Mataranpolku 1,
Halikko. Tontin asemakaavamerkintä on AR Iu½ 690 m2 sekä a I 110 m2,
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Kaupunginhallitus § 469 07.12.2020

rakennuksessa on suojelumerkintä sr.

Kiinteistöllä sijaitsee Halikon virastotalon entinen asuntola (kerrosala 240
m2). Asuinrakennus on valmistunut 1956. Asuinrakennus on
kaksikerroksinen ja siinä on yhdeksän asuinhuoneistoa sekä Salon
kaupungin talonsuunnitteluosaston toimisto, joka tullaan siirtämään
kaupungin omistamaan virastorakennukseen. Rivitalo myydään
vuokrasopimuksineen. Rivitalolla on oma sähkö- ja kaukolämpöliittymä,
mutta käyttövesi tulee Halikon virastotalon kautta. Vesiliittymälle on
valmius tontin lounaiskulmassa.

Myyjä siirtää tällä kauppakirjalla sähkönsiirtoyhtiön kanssa solmitun
sähköliittymäsopimukseen perustuvat oikeutensa ostajalle ilman eri
korvausta. Liittymän perus- ja käyttömaksuista vastaavat kaupan
osapuolet hallinta-ajallaan. Myyjä ja ostaja sitoutuvat ilmoittamaan
liittymäsopimuksen siirrosta sähkönsiirtoyhtiölle.

Kiinteistöllä ei ole omaa vesiliittymää vaan ostaja sitoutuu hoitamaan
liittymän ja se liittymismaksun kustannuksellaan. Liittymismaksuksi on
arvioitu vajaat 4000 euroa.

Kauppahinta: Kauppahinta on 197 000 euroa.

Kaupan muut ehdot:

Tämän kiinteistökaupan kaikki ehdot on esitetty tässä kauppakirjassa.

1) Kauppahinnan maksaminen
Kauppahinta maksetaan kokonaan tässä kaupantekotilaisuudessa ja
kuitataan maksetuksi tämän kauppakirjan allekirjoittamisella.

2) Omistus- ja hallintaoikeus.
Omistus- ja hallintaoikeus kiinteistöön ja rakennukseen siirtyy ostajalle
heti. Huoneistojen hallinnasta on mainittu erikseen kohdassa 6.

3) Kiinnitykset ja panttioikeudet
Kiinteistöön ei ole vahvistettu kiinteistökiinnityksiä.

4) Rasitteet ja rasitukset
Tonttia rasittaa vesihuoltorasite ja sen mukaiset käytössä olevat johdot.

5) Verot, maksut ja vastuu vahingoista
Myyjä vastaa kiinteistöstä ja sillä olevasta rakennukseista suoritettavista
veroista ja maksuista sekä niitä kohdanneista vahingoista siihen saakka,
kunnes omistusoikeus siirtyy ostajalle. Ostaja vastaa veroista ja maksuista
sekä vahingoista omistusoikeuden siirtymisen jälkeen.

6) Kohteeseen tutustuminen
Ostaja on tarkastanut rakennuksen, kiinteistön, sen alueen ja rajat sekä
tutustunut alueen maasto-olosuhteisiin. Ostaja on verrannut näitä seikkoja
kaupan kohteesta esitetyistä asiakirjoista saataviin tietoihin. Ostajalla ei
ole huomauttamista näiden seikkojen osalta.

Ostaja on tutustunut rakennuksen rakenteisiin, vesi- ja viemärijärjestelyihin
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Kaupunginhallitus § 469 07.12.2020

sekä rakennuksen käytön kannalta muihin olennaisiin rakenneosiin. Ostaja
on tietoinen, että rakennus on rakennettu sen rakennusaikana vallinneen
rakennustavan mukaisesti ja rakenteet sekä materiaalit ovat pitkälti
alkuperäisiä tai korjaustoimenpiteistä ja ajankohdista ei ole tarkkaa tietoa.

Asunnoissa ja rakennuksessa on tehty putkiremonttia vuonna 1999 ja
vesikate 2001. Muista ei ole tietoa. Asunnot ovat pääosin vuokrattuja. Yksi
osa rakennuksesta on kaupungin tilapalvelujen käytössä. Tilat vapautuvat
kuuden kuukauden sisällä kauppakirjan allekirjoituksesta.

Ostaja hyväksyy rakennuksen ja ottaa sen vastaan siinä kunnossa kuin se
myyntihetkellä on, eikä myyjä ole vastuussa mahdollisista vaurioista ja
puutteista eikä niiden mahdollisesti aiheuttamista lisävaurioista mukaan
lukien mahdollinen salaojien tai hormien puutteellinen toimintakunto.

Ostaja vahvistaa tutustuneensa mainittuihin asiakirjoihin,
sähköpostikirjeenvaihdossa ilmoitettuihin tiedossa oleviin kiinteistön
kuluihin ja tehtyihin korjauksiin sekä asuntojen vuokraustilanteeseen
mukaan luettuna yhdessä asunnossa korjattu vesivahinko. Muutoinkin
ostaja vakuuttaa täyttäneensä kaupan kohteen tarkastusvelvollisuuden.

7) Asiakirjoihin tutustuminen
Ostaja on tutustunut kiinteistöä koskeviin asiakirjoihin, joita ovat:
1. Lainhuutotodistus 2. Rasitustodistus
3. Kiinteistörekisterinote 4. Kaavakartat ja -määräykset
5. Kuntokartoitusraportti 6. Vuoden 2019 tilinpäätösasiakirjat

8) Irtaimisto
Tämän kiinteistökaupan yhteydessä ei ole myyty irtaimistoa.

9) Rakennusluvat ja käyttötarkoituksen muutokset.
Ostaja vastaa kustannuksellaan kaupanteon jälkeen mahdollisesti
tarvittavista rakennusluvista ja käyttötarkoituksen muutoksista.

10) Liittymät
Kiinteistön sähköliittymä siirtyy kaupan yhteydessä ostajalle. Kiinteistöllä ei
ole omaa vesiliittymää vaan ostaja vastaa sen toteuttamisesta
liittymismaksuineen.

Vt. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää myydä * * * * * * * * * kiinteistön 734-418-6-2
rakennuksineen edellä mainituin ehdoin kauppahintaan 197 000 euroa
valtuuttaen kaupungingeodeetin allekirjoittamaan tätä koskevan
kauppakirjan.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Liitteet Liite 1 Kaavamääräykset, 418-6-2
Liite 2 Liitekartta, 418-6-2
Liite 3 Sijaintikartta, 418-6-2
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Kaupunginhallitus § 470 07.12.2020

Koy Tiilitehtaanpihan osakkeiden ostaminen LSO Osuuskunnalta ja kiinteistön 734-510-1-14
ostaminen

4322/02.05.05.00/2020, 4520/10.00.01.05.00/2020

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 470

Valmistelijat: vs. talousjohtaja Päivi Kohvakka, p. 044 778 5011,
paivi.kohvakka@salo.fi, kaupungingeodeetti Ari Vainio, ari.vainio@salo.fi,
puh. 02 778 5400, kaupunginlakimies Antti Mäkelä, p. 044 778 2302,
antti.makela@salo.fi.

LSO Osuuskunnan kanssa on neuvoteltu Kiinteistö Oy Tiilitehtaanpihan
24/900 osakkeiden osuuden ja kiinteistön 734-510-1-14 ostamisesta.
Kaupunki on tarjoutunut ostamaan Kiinteistö Oy:n osakkeet hintaan 200
euroa / kpl eli yhteensä 4800 euroa. Neuvottelujen kuluessa vastaavasti
LSO Osuuskunta on tarjonnut ostettavaksi rakentamattoman 0,2429 ha:n
kiinteistön Hajalan taajamasta. Neuvottelujen tuloksena on päädytty
näiden yhteisenä kauppahintana 6000 euroa. 

Kiinteistön 734-510-1-14 pinta-ala on 0,2429 ha. Kaupan kohde ostetaan
rasituksista vapaana.

Osakekaupan osalta Asumisen rahoitus- ja kehittämiskeskus (ARA) on
vahvistanut 27.11.2020 päätöksellään hyväksyttävän luovutuskorvauksen
tason.

Kiinteistön 734-510-1-14 kauppahintana ehdotetaan hyväksyttäväksi 1 200
euroa eli noin 0,49 € / m2. Kiinteistö Oy Tiilitehtaanpihan 24/900 osuuden
kauppahinnaksi ehdotetaan hyväksyttäväksi 4800 euroa eli 200 € / kpl.
Näiden osakkeiden ostamisen jälkeen Salon kaupunki omistaa kyseisen
yhtiön kokonaan eli 100 %.

Laaditun kauppakirjaluonnoksen ehdot ovat seuraavat:

Myyjä:
Lounais-Suomen Osuusteurastamo r.l., (näin lainhuudossa, mutta nimi
muuttunut 1996 muotoon LSO Osuuskunta)

Ostaja:        
Salon kaupunki, PL 77, 24101 Salo

Kaupan kohteet:

Kiinteistö 734-510-1-14 yhteisalueosuuksineen. Kiinteistön
kokonaispinta-ala on 0.2429 ha.

Kiinteistö Oy Tiilitehtaanpihan osakkeita 24/900 vastaavat LSO
Osuuskunnan omistamat osakekirjat.

Kauppahinta:
Kauppahinta on 6 000,00 euroa. Kauppahinta jakaantuu kiinteistön
734-510-1-14 kauppahintaan 1 200 euroa ja Kiinteistö Oy Tiilitehtaanpihan
osakkeiden hintaan 4 800 euroa.
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Kaupunginhallitus § 470 07.12.2020

Kaupan muut ehdot:
Tämän kiinteistökaupan kaikki ehdot on esitetty tässä kauppakirjassa.

1) Kauppahinnan maksaminen
Kauppahinta maksetaan kaupanteon yhteydessä sovitulle pankkitilille noin
30 päivän kuluessa tämän kauppakirjan allekirjoittamisesta.

2) Omistus- ja hallintaoikeus
Kiinteistön ja osakkeiden omistus- ja hallintaoikeus siirtyy ostajalle, kun
kauppahinta on kokonaisuudessaan tullut maksetuksi.

3) Kiinnitykset ja panttioikeudet
Lainhuuto- ja kiinnitysrekisterin mukaan kaupan kohteena olevaan
kiinteistöön ei ole vahvistettu kiinteistökiinnityksiä, eikä uusia asioita ole
vireillä. Kiinteistö ostetaan kiinnityksistä vapaana.

4) Rasitteet ja rasitukset
Kulku- ja muut rasitteet ilmenevät oheisesta kiinteistörekisteriotteesta.

5) Verot, maksut ja vastuu vahingoista
Myyjä vastaa kiinteistöstä suoritettavista veroista ja maksuista sekä
kiinteistöä kohdanneista vahingoista siihen saakka, kunnes omistusoikeus
siirtyy ostajalle. Ostaja vastaa sanotuista veroista ja maksuista sekä
vahingoista omistusoikeuden siirtymisen jälkeen.

6) Kohteeseen tutustuminen
Ostaja on tarkastanut kiinteistön, sen alueet ja rajat sekä tutustunut alueen
maasto-olosuhteisiin. Ostaja on verrannut näitä seikkoja kaupan kohteesta
esitetyistä asiakirjoista saataviin tietoihin. Ostajalla ei ole huomauttamista
näiden seikkojen osalta.

7) Asiakirjoihin tutustuminen
Ostaja on tutustunut kiinteistöjä koskeviin asiakirjoihin, joita ovat:
1. Lainhuutotodistus         2. Rasitustodistus
3. Kiinteistörekisteriote

8) Irtaimisto
Tämän kiinteistökaupan yhteydessä ei ole myyty irtaimistoa.

Samassa yhteydessä ostetaan Kiinteistö Oy Tiilitehtaanpihan osakkeet
24/900. Kauppakirjaluonnokset ovat esityslistan oheismateriaalina.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää ostaa LSO Osuuskunnalta (Lounais-Suomen
Osuusteurastamo r.l.) kiinteistön 734-510-1-14 sekä Kiinteistö Oy
Tiilitehtaanpihan osuuden 24/900 osakkeet edellä mainituin ehdoin
kauppahintaan 6 000 € maaomaisuuden 1200 euron osalta tililtä 4999
5111 5001 20 2000 Maanhankinta ja osakkeiden 4800 euron osalta
projektilta 9000 tililtä 1212 1311 1005. Kaupunginhallitus päättää
valtuuttaa kaupungingeodeetin allekirjoittamaan sekä kiinteistön että
osakkeiden kauppakirjat.
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Päätös:

Ilkka Uusitalo ilmoitti olevansa jäävi asian käsittelyssä, koska kuuluu
LSO:n hallitukseen. Uusitalo poistui kello 17:18.

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Uusitalo palasi kokoukseen kello 17:20.

Liitteet Liite 4 Liitekartta, 734-510-1-14
Liite 5 Sijaintikartta, 734-510-1-14
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Kaupunginhallitus § 261 11.12.2017
Kaupunginhallitus § 93 26.02.2018
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Kaupunginhallitus § 197 13.05.2019
Kaupunginhallitus § 372 30.09.2019
Kaupunginhallitus § 394 21.10.2019
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Kaupunginhallitus § 479 09.12.2019
Kaupunginhallitus § 19 20.01.2020
Kaupunginhallitus § 140 20.04.2020
Kaupunginhallitus § 408 26.10.2020
Kaupunginhallitus § 471 07.12.2020

Sako- ja umpikaivolietteen vastaanottoa koskevan sopimuksen hyväksyminen

2041/14.06.01/2017

Kaupunginhallitus 11.12.2017 § 261

 Valmistelija rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja Esa Nieminen,
esa.nieminen@salo.fi, 02 778 2302

 Kaupunginjohtaja on ilmoittanut käyttävänsä otto-oikeutta Liikelaitos Salon
Veden johtokunnan päätökseen 9.11.2017 § 22, joka koskee asumisessa
syntyneiden lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimusta. Johtokunnan
päätöksen lainmukaisuus ja sopimuksen mukaisuus tulee selvittää.

Liikelaitoksen johtokunnan käsittely 20.9.2017 § 13.

 ”Lounais-Suomen jätehuolto on lähestynyt Salon Vettä seuraavan
sisältöisellä sopimuksella, kohdat 2 ja 3:

 ” 2 SOPIMUKSEN TARKOITUS

 Tällä sopimuksella sovitaan kunnan vastuulla olevan Salon kaupungin
alueella syntyneen sako- ja umpikaivolietteen vastaanotosta ja käsittelystä
Salon kaupungin keskusjätevedenpuhdistamolla.

 3. TAUSTA

 LSJH:n omistajakunnat ovat osakassopimuksessa antaneet yhtiön
tehtäväksi huolehtia osakkaiden vastuulle jätelain mukaan kuuluvat
jätehuollon palvelutehtävät.

 Vakinaisessa asunnossa, vapaa-ajan asunnossa, asuntolassa ja muussa
asumisessa syntyvä sako- ja umpikaivolietteen käsittelyn järjestäminen on
jätelain (2011/646) mukaan kunnan vastuulla.”

 Liikelaitos Salon Veden johtokunta hyväksyy liitteenä olevan sopimuksen.
 Lisäksi johtokunta antaa toimitusjohtajalle valtuudet allekirjoittaa sopimus.

 Liitteenä on myös Salon Veden hinnasto, mukana lietteiden
käsittelymaksujen voimassa olevat hinnat. Liikelaitoksella on oikeus
muuttaa taksoja johtokunnan päätöksellä.
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 Toimitusjohtaja: 

 Johtokunta päättää hyväksyä esitetyn ehdotuksen.  

 Päätös:

 Johtokunta päättää palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi ja
selvitettäväksi miten vastaava sako- ja umpikaivolieteasia on muualla
järjestetty.”

Liikelaitoksen johtokunnan käsittely 8.11.2017 § 22

 ”Liikelaitos Salon Vesi huolehtii alueellaan jätevedenpuhdistuksesta.
Pääosa jätevedestä tulee puhdistamolle putkistoa pitkin ja osan
kuljetusyritykset tuovat puhdistamolle. Nykyisin Liikelaitos Salon Vesi
laskuttaa suoraan kuljetuksen suorittanutta yritystä tuodusta lietteestä.
Samoin toimii selvityksen mukaan pääosa kaupungeista mm. Lohja,
Forssa ja Loimaa.

 Uudessa järjestelmässä vastuu lietteen kuljetuksesta kuuluisi
kuljetusyritykselle ja puhdistaminen Liikelaitos Salon Vedelle. 

 Asiakkaan laskutus siirtyisi jätehuoltoyhtiölle. Sopimusehdotus on liitteenä.

 Toimitusjohtaja:

 Toimitusjohtaja ehdottaa, että jatketaan nykyisen olemassa olevan
käytännön mukaan eli  Liikelaitos Salon Vesi laskuttaa suoraan
kuljetusyrityksiä ja kuljetusyritys asiakasta.

 Päätös:   

 Johtokunta hyväksyi päätösehdotuksen."

Valmistelu kaupunginhallitukselle

1 Jätelaki

 Jätelain 32 §:n 1 momentin 1 kohdan mukaan kunnan on järjestettävä
vakinaisessa asunnossa, vapaa-ajan asunnossa, asuntolassa ja muussa
asumisessa syntyvien jätteiden jätehuolto, mukaan lukien sako- ja
umpikaivoliete. Lain 34 §:n mukaan kunnan on jätehuollon järjestämisessä
huolehdittava siitä, että jätteen keräys ja kuljetus järjestetään ja
mitoitetaan siten, että ne vastaavat mahdollisimman hyvin syntyvän jätteen
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määrää ja laatua ja että jätteenkuljetuksen ja jätteen alueellisen
vastaanoton järjestelyistä tiedotetaan riittävästi ja riittävän usein.

 Lain 35 §:n mukaan kiinteistöittäinen jätteenkuljetus on järjestämistavasta
riippumatta järjestettävä niin, että tarjolla on jätteen kuljetuspalveluja
kattavasti ja luotettavasti sekä kohtuullisin ja syrjimättömin ehdoin.
Kiinteistöittäisessä jätteenkuljetuksessa on noudatettava kunnan
jätehuoltomääräyksiä. Jäte on toimitettava kunnan määräämään
vastaanotto- tai käsittelypaikkaan.

 Jätelain 43 §:n mukaan kunta voi päätöksellään siirtää sille tässä laissa
säädetyn jätteen vastaanoton, kuljetuksen ja käsittelyn, 82 §:ssä
tarkoitetun jätemaksujen laskutuksen ja 93 §:n 1 momentissa tarkoitetun
jäteneuvonnan sekä näihin välittömästi liittyvät hallinnolliset tehtävät, joihin
ei sisälly julkisen vallan käyttöä, tätä varten perustetulle yhtiölle, jonka
kunta yhdessä muiden kuntien kanssa omistaa. Kunta vastaa siitä, että
siirretyt jätehuollon palvelutehtävät tulevat hoidetuiksi jätelain ja sen
nojalla annettujen säännösten mukaisesti.

2 Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n perustaminen ja
osakassopimuksen hyväksyminen

 Salon kaupunginvaltuusto on 7.4.2014 § 42 hyväksynyt Rouskis Oy:n ja
Turun Seudun Jätehuolto Oy:n yhdistymisen ja siihen liittyvät
yhdistymisasiakirjat. Kaupunginhallituksen päätösehdotuksen kohdan 2
mukaisesti valtuusto siirsi Salon kaupungin jätehuollon palvelutehtävät
jätelain 43 § 1 momentin mukaisesti uudelle yhtiölle (Lounais-Suomen
Jätehuolto Oy:lle, LSJH Oy). Tarkemmin palvelutehtävistä on sovittu
osakassopimuksessa.

 Osakassopimuksen 3 ja 4 kohtien mukaan uuden yhtiön tehtävänä on
ensisijaisesti huolehtia osakaskuntien vastuulla olevien palvelutehtävien
järjestämisestä. Jätteiden vastaanotto, kierrätys, hyödyntäminen ja
loppusijoitus kuuluvat palvelutehtäviin. Osakassopimuksen 7 kohdan
mukaan kunnat eli osakkaat sitoutuvat omassa toiminnassaan
myötävaikuttamaan yhtiön toimintaan siten, että yhtiö pystyy tarjoamaan
palveluja kohtuullisin hinnoin. Osakkaat ohjaavat kaikki vastuullaan olevat
yhdyskuntajätteet yhtiön vastaanottoon, hyödyntämiseen ja käsittelyyn.

 Osakassopimuksen 15 kohdassa on määräyksiä sopimusrikkomusten
seuraamuksista. Mikäli osakas syyllistyy olennaiseen
sopimusrikkomukseen eikä 60 päivän kuluessa kirjallisen ilmoituksen
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saatuaan korjaa sopimusrikkomusta, voi siitä seurata 200 000 euron
sopimussakko lisättynä 2 000 eurolla jokaista omistettua osaketta kohden.

3 Yhteisen jätehuoltolautakunnan perustaminen ja
jätehuoltomääräysten vahvistaminen

 Jätelain 43 §:n mukaiseen jätehuollon palvelutehtävän siirtämiseen kuntien
omistamalle yhtiölle liittyy yhteisen jätehuoltolautakunnan perustaminen.
Salon kaupunginvaltuusto on 1.6.2015 § 53 hyväksynyt sopimuksen
yhteisen jätehuoltolautakunnan perustamiseksi. Jätehuoltolautakunta
huolehtii kulloinkin voimassa olevan jätelain mukaan kunnalle ja kunnan
jätehuoltoviranomaiselle kuuluvista jätehuollon tehtävistä
(viranomaistehtävät, joihin ei kuitenkaan kuulu varsinaiset
valvontatehtävät). Jätehuoltolautakunta kuuluu Turun kaupungin
organisaatioon kuntalain 51 §:n mukaisesti.

 Lounais-Suomen jätehuoltolautakunta on hyväksynyt osakaskuntien
yhteiset jätehuoltomääräykset, jotka ovat tulleet voimaan 1.6.2017.
Määräysten 33 §:n mukaan jätteen kuljettajan on kuljetettava kunnallisen
yhdyskuntajätehuollon piiriin kuuluvat jätteet Lounais-Suomen Jätehuolto
Oy:n osoittamiin vastaanottopaikkoihin.

 Asumisessa syntyneiden lietteiden käsittelyä koskevat
jätteenhuoltomääräysten §:t 34-37.

4 Nykykäytäntö ja käydyt neuvottelut

 Salossa asumisessa syntyneet lietteet on vastaanotettu
keskuspuhdistamolle joko niin, että kuljetusyrittäjät tuovat lietteet
puhdistamolle tai muuhun vastaanottopisteeseen, josta ne tulevat
putkistoa pitkin. Liikelaitos laskuttaa kuljetusyritykseltä palveluhinnastonsa
mukaisen maksun.

 Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n ja liikelaitoksen välillä on käyty
neuvotteluja syksystä 2016 lukien. Tarkoituksena on ollut sopia lietteen
vastaanotosta ja käsittelystä siten, että palvelutehtävän organisointivastuu
olisi kunnallisella yhtiöllä eli LSJH:lla. Lähtökohtana oli kuitenkin, että
vastaanotto säilyy nykyisellään eli Salon keskuspuhdistamolla.

 Neuvotteluissa ongelmaksi koettiin vastuukysymys kotitalouksien lieteen
laadusta. Liikelaitoksen ja kaupungin edustajien vaatimuksesta sopimus
muotoiltiin niin, että ensisijainen vastuu on kuljetusyrittäjällä ja toissijainen
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vastuu kunnallisella jätehuoltoyhtiöllä. Toinen neuvotteluissa esiin tullut
kysymys liittyi kuljetusyritysten asiakastietoihin. Tämä kysymys ratkaistiin
siten, että sopimukseen kirjattiin lause, jonka mukaan LSJH ei
laskutustaan varten tarvitse eikä vaadi niiden kiinteistönhaltijoiden osoite-
ja muita tietoja, joiden lietteen kuljetusyrittäjä puhdistamolle toimittaa.

 Asiakasrekisterin ylläpito kuuluu jätelain 143 §:n mukaan
jätehuoltoviranomaiselle.

 5 Johtokunnan päätöksen arviointia

 Liikelaitos Salon Veden johtokunta on toimitusjohtajan esittelystä
päätöksellään 9.11.2017 § 22 hylännyt asumisessa syntyneiden lietteiden
vastaanotto- ja käsittelysopimuksen. Nykyistä käytäntöä on päätetty
jatkaa.

 Johtokunnan päätös on yksiselitteisesti Salon kaupunginvaltuuston
7.4.2014 § 42 tekemän päätöksen vastainen. Valtuusto päätti tuolloin
siirtää Salon kaupungin jätehuollon palvelutehtävät jätelain 43 §:n 1
momentin mukaisesti Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:lle. Johtokunnan
päätös on myös osakassopimuksen vastainen. Otto-oikeuden käyttäminen
on ollut perusteltua.

 Jos sopimus kaupunginhallituksessa hyväksytään, alkaa kunnallinen
jätehuoltoyhtiö laskuttamaan taksansa mukaista maksua kuljetusyrittäjiä
tilittäen keskuspuhdistamolle tämän osuuden. Lounais-Suomen
jätehuoltolautakunta on valmistelemassa vuoden 2018 jätehuoltotaksaa.
Taksan perusteista on pyydetty osakaskuntien lausunto.

 Kaupunginhallituksen käsittelystä 20.11.2017 § 213 ilmenee, että lietteen
käsittelymaksut poikkeavat jätehuoltoyhtiön toiminta-alueella
huomattavasti toisistaan. Salon kaupunginhallitus on todennut
lausuntonaan 20.11.2017, että lietteen käsittelymaksujen tulisi jatkossakin
perustua nykyisiin vastaanotto- ja käsittelymaksuihin ja että
asiakasrekisterityön, neuvonnan ja valvontatehtävien kustannukset
katettaisiin esimerkiksi perusmaksulla.

 Liitteenä luonnos asumisessa syntyneiden lietteiden vastaanotto- ja
käsittelysopimukseksi.

 Kaupunginjohtaja:
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 Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteen mukaisen sopimuksen.

Päätös:

Saija Karnisto-Toivonen Elina Suonio-Peltosalon ja Pertti Vallitun
kannattamana ehdotti, että asia jätetään pöydälle ja Esa Nieminen ja Kalle
Virtanen kutsutaan kokoukseen selostamaan asiaa.

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle Saija
Karnisto-Toivosen ehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus 26.02.2018 § 93

 Valmistelija rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja Esa Nieminen,
esa.nieminen@salo.fi, 02 778 2302

 Rakennus- ja ympäristövalvonnan johtaja Esa Nieminen ja Liikelaitos
Salon Veden toimitusjohtaja Kalle Virtanen ovat kaupunginhallituksen
kokouksessa selostamassa asiaa.

 Lieteasiasta järjestettiin 6.2.2018 palaveri, jossa olivat läsnä
kaupunginjohtaja Lauri Inna, Esa Nieminen ja Kalle Virtanen sekä
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n (LSJH) edustajina toimitusjohtaja Jukka
Heikkilä ja Jaana Turpeinen.

 Palaverissa todettiin seuraavaa:

 Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n alueella sopimukset lietteen käsittelystä
(lietteen vastaanottopisteistä) ovat tehneet Paraisten kaupunki ja Gasum.
Turun Seudun Puhdistamon osalta sopimusta ei vielä ole allekirjoitettu.

 LSJH haluaa osakassopimuksen mukaisesti lieteasian hallintaansa samoin
periaattein kuin muunkin asumisperäisen jätteen osalta asiat on järjestetty.
Ennen kaikkea kysymys on siitä, että LSJH osoittaa lietteen
vastaanottopisteet. Laskutus tapahtuu samoin periaattein kuin
kotitalousjätteiden osalta tapahtuu. LSJH laskuttaa kyseistä
kuljetusyrittäjää ja tilittää vastaanottopisteen kustannukset puhdistamon
päätöksen mukaisesti lietteen vastaanottajalle. Kuljetusyrittäjä laskuttaa
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kuljetuskustannukset lietteen luovuttaneelta kiinteistöltä.

 LSJH:n tarkoitus on selvittää lietteen keräyksen ja käsittelyn nykytila ja
tehdä sitten päätökset tulevaisuuden tarpeista.

 Puhdistamon osalta Kalle Virtanen totesi, että lietteen vastaanotto
nykymuodossaan on ongelmallista, koska puhdistamolla vastaanotetut
lietekuormat saattavat aiheuttaa häiriöitä puhdistusprosessissa.
Seurauksena voi olla, ettei puhdistamo saavuta ympäristöluvassa
määriteltyjä puhdistustehoja. Puhdistamon kannalta olisi parempi, jos liete
vastaanotettaisiin esimerkiksi Korvenmäessä. Tästä olisi etua
puhdistamon prosessille, koska puhdistamolle johtavaan runkoviemäriin
tulee matkan varrelta muiden liittyjien jätevesiä, joka tasoittaisi
lietekuormien vaikutusta.

 LSJH:n edustajat totesivat, että vastaanotto Korvenmäessä edellyttää
runkojohdon koon kasvattamista. Lietettä ei voida vastaanottaa mihinkään
altaaseen, koska siitä aiheutuu ympäristöhaittoja. Lietteen käsittelyyn
saattaa tulla uusia vaihtoehtoja Korvenmäen eko-voimalan rakentamisen
yhteydessä.

 Keskustelussa todettiin, että sopimus voitaisiin hyväksyä nykytilanteen
mukaisena siten, että vastaanottopaikaksi sovitaan keskuspuhdistamo.
Tulevan ajan vaihtoehtojen kartoittamiseksi sopimus voitaisiin solmia
määräaikaisena.

 Vaihtoehtoisesti sopimukseen voitaisiin kirjata sitova neuvotteluvelvoite,
jonka mukaan vuoden 2020 loppuun mennessä osapuolten tulee
neuvotella tarpeelliset muutokset sopimukseen. Luonnossopimuksessa on
kuuden kuukauden irtisanomisaikaa koskeva kohta, jonka vuoksi
sopimusta ei olisi tarvetta laatia määräaikaisena. Mikäli tulevissa
neuvotteluissa ei päästä sopimukseen, voidaan sopimussuhde katkaista
irtisanomisaikaa noudattaen.

 Kuten aiemmasta valmistelusta ilmenee, poikkeavat puhdistamojen
lietetaksat huomattavasti toisistaan. Salon puhdistamon määrittelemät
maksut ovat huomattavan alhaisia eivätkä ilmeisesti kata kustannuksia.

 Liikelaitoksen johtokunta käsittelee maksuja helmikuun kokouksessaan.

 Kaupunginhallitus on 20.11.2017 Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnalle
antamassaan lausunnossa todennut, että laskutusperusteet tulisi säilyttää
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nykyisellään. Jätehuollon toimialueella ei tulisi siirtyä yhtenäistaksaan.

 Asiaa voidaan vielä korostaa antamalla jätehuoltolautakunnassa Saloa
edustaville lautakunnan jäsenille toimiohje, jonka mukaan yhtenäistaksa ei
tässä vaiheessa ole perusteltu, koska se merkitsisi Salon osalta liian
suurta korotusta.

 Kaupunginjohtaja:

 Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteenä olevan sopimuksen.
Sopimuksen kohtaan 9 tehdään kuitenkin seuraava lisäys:

 Osapuolet sitoutuvat vuoden 2020 loppuun mennessä neuvottelemaan
lietteen vastaanottopaikan ja lietteen käsittelyprosessin muuttamisesta.
Mikäli asiassa ei päästä sopimukseen, voivat osapuolet irtisanoa
sopimuksen sen ehtojen mukaisesti.

 Lisäksi kaupunginhallitus antaa Salon edustajille Lounais-Suomen
jätehuoltolautakunnassa toimiohjeen, jonka mukaan lietteen
käsittelymaksuissa ei tule siirtyä yhteiseen taksaan.

Päätös:

Merkittiin, että Leena Ahonen-Ojala poistui istunnosta tämän asian
käsittelyn aikana klo 18.57. Kaupunginhallitus piti neuvottelutauon klo
19.07 - 19.15.

Kaupunginjohtaja muutti päätösehdotustaan seuraavasti:

Kaupunginhallitus päättää valtuuttaa kaupunginjohtajan käymään uudet
neuvottelut asumisessa syntyneiden lietteiden vastaanotto- ja
käsittelysopimuksesta.

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti muutetun päätösehdotuksen.

Kaupunginhallitus 03.12.2018 § 444

Valmistelija: kaupunkikehitysjohtaja Mika Mannervesi,
mika.mannervesi@salo.fi, 044 778 5001
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Lounais-Suomen jätehuoltolautakunta päätti 22.11.2018 § 64
(tarkastamaton pöytäkirja), että jätetaksan valmistelua sako- ja
umpikaivolietteen osalta jatketaan siten, että Salossa taksa pohjautuu
liikelaitos Salon Veden ja Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n välillä
neuvoteltavaan puhdistamokohtaiseen kustannukseen. Jotta Salon
jätevedenpuhdistamo voidaan osoittaa sako- ja umpikaivolietteen
vastaanottopaikaksi ja Salon kaupunginkin lausunnon mukainen
puhdistamokohtainen taksa ottaa käyttöön, on oltava myös sopimus
lietteiden vastaanotosta ja käsittelystä.

Sopimusta on viimeksi käsitelty kaupunginhallituksessa 26.2.2018 § 93
kaupunginjohtajan käytettyä otto-oikeutta liikelaitos Salon Veden
päätökseen 9.11.2017 § 22. Kaupunginhallitus päätti tuolloin valtuuttaa
kaupunginjohtajan käymään uudet neuvottelut asumisessa syntyneiden
lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimuksesta.

Asiasta on käyty useita neuvotteluja kaupungin sekä
jätehuoltoviranomaisen ja jätehuoltoyhtiöiden kesken.
Jätehuoltolautakunnan päätös avaa nyt mahdollisuuden
puhdistamokohtaisen taksan toteutumiseen, joka oli Salon
kaupunginhallituksen 7.5.2018 § 192 jätehuoltolautakunnalle antaman
kannanoton mukainen.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteen mukaisen asumisessa
syntyneiden lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimuksen.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta heti kokouksessa.

Päätös:

Saija Karnisto-Toivonen Timo Lehden kannattamana ehdotti, että asia
jätetään pöydälle.

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti, että asia jätetään pöydälle.

Kaupunginhallitus 11.03.2019 § 120
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Liikelaitos Salon Vesi ja Lounais-Suomen Jätehuolto Oy ovat käyneet
sopimusta koskevat neuvottelut. Liitteenä oleva sopimus on kummankin
sopijapuolen hyväksymä.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteen mukaisen asumisessa
syntyneiden lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimuksen.

Päätös:

Timo Lehti esitti asian palauttamista valmisteluun. Elina Suonio-Peltosalo,
Marja Ruokonen, Pertti Vallittu ja Marko Tapio kannattivat Timo Lehden
ehdotusta.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu ehdotus asian
palauttamisesta valmisteluun, eikä siitä oltu yksimielisiä, joten oli
äänestettävä palauttamisen ja asian käsittelyn jatkamisen välillä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan kädennostolla.
Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä asian palauttamista valmisteluun kannatti
kymmenen jäsentä (Suonio-Peltosalo, Lehti, Lundén, Eeva, Riski,
Ruokonen, Tapio, Vallittu, Vesa, Yli-jama). Asian käsittelyn jatkamista
kannatti kolme jäsentä (Karnisto-Toivonen, Nyyssönen ja Huittinen).

Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian valmisteluun.

Kaupunginhallitus 13.05.2019 § 197

Valmistelija: kaupunginlakimies Antti Mäkelä, antti.makela@salo.fi, 02 778
2302

11.3.2019 jälkeiset muutokset sopimustekstissä

Salon kaupunginhallituksen viimeisimmän käsittelyyn sopimuksen
sisällössä tapahtuneet muutokset esitetään seuraavassa:

Kohta 4
Palveluntuottajalla ei ole velvollisuutta ottaa vastaan ohjeiden vastaista
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lietettä, eikä ohjeiden vastaisesti toimivan tahon lietettä, eikä muiden kuin
LSJH Oy:n hyväksymien kuljettajien toimittamaa lietettä.

Kohta 8
Lisätty mahdollisuus korjata sopimusta rikkova toiminta
sopimuksenmukaiseksi ennen sopimuksen purkuoikeuden käyttämistä.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteen mukaisen asumisessa
syntyneiden lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimuksen.

Päätös:

Timo Lehti Marja Ruokosen, Pertti Vallitun, Elina Suonio-Peltosalon ja
Marko Tapion kannattamana ehdotti, että asia palautetaan uudelleen
valmisteluun seuraavin perustein:

- Hinnoittelu Salon Veden päätettäväksi, tämä kirjattava sopimukseen
selkeästi
- Voitava ottaa vastaan lietettä muiltakin eli poistetaan kirjaus, ettei voi
ottaa vastaan muilta
- EU:n tulkinta lietteen kuulumisesta jätteisiin ja sen vaikutus sopimukseen
- Osa kiinteistöistä voisi sijaintinsa mukaan kuljettaa lietteitä muuallekin,
eikä tätä tulisi sopimuksessa rajoittaa
- Sopimuksessa ei rajata mahdollisuutta ottaa lietettä vastaan Salon
ulkopuolelta
- Salon, salolaisten ja Liikelaitos Salon Veden etu tulee huomioida
sopimuksessa

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu ehdotus asian
palauttamisesta, joten oli suoritettava äänestys asian käsittelyn jatkamisen
ja asian palauttamisen välillä. Äänestys toimitetaan käden nostolla.
äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä asian palauttamista kannatti 10 jäsentä (Lehti,
Riski, Suonio-Peltosalo, Tapio, Yli-Jama, Nikkanen, Vesa, Ruokonen,
Vallittu, Lundén). Asian käsittelyn jatkamista kannatti kolme jäsentä
(Karnisto-Toivonen, Huittinen, Nyyssönen).

Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian uudelleen valmisteluun Timo
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Lehden ehdottamin perustein.

Kaupunginhallitus 30.09.2019 § 372

Valmistelija: kaupunginlakimies Antti Mäkelä, antti.makela@salo.fi,
p. 02 778 2302

Asia on palautettu valmisteluun 13.5.2019 Timo Lehden ehdottamin
perustein. Salon kaupunki on Salon Veden johdolla vienyt muutokset
jäljempänä ehdotetuin tavoin sopimustekstiin ja muutosehdotuksista on
neuvoteltu Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n (LSJH) edustajien kanssa.
Salon, salolaisten ja Salon Veden edun huomioiminen sopimuksessa on
viety mahdollisimman pitkälle.

Muutettu sopimusluonnos on liitteenä. Muutosehdotusten keskeiset kohdat
seuraavassa.

Hinnoittelumekanismi

Hinnoittelun määrittäminen Salon Veden päätettäväksi on toteutunut
sopimuksessa siten, että Salon Vesi laskuttaa toistaiseksi voimassa
olevan, päättämänsä hinnaston mukaan LSJH:lta LSJH:n toiminta-alueelta
kerätyn lietteen vastaanotosta ja käsittelystä.

Kuljetuksen ja vastaanoton periaatteet

Lietteen vastaanottaminen muilta tahoilta, kuin niiltä kuljetusyrittäjiltä,
joista Salon Vesi on saanut tiedon LSJH:lta ei ole lähtökohtaisesti
mahdollista. Poikkeustilanteessa palveluntuottaja voi ottaa tämän
sopimuksen mukaisia lietekuormia vastaan harkintansa mukaan.

Mahdollisuudet ottaa vastaan sako- ja umpikaivolietettä Salon ulkopuolelta
säilyvät siten, että Salon Vedellä on oikeus oman harkintansa mukaan
ottaa vastaan muuta kuin sopimuksen tarkoittamaa lietettä.

Kiinteistöjen mahdollisuudet viedä sako- ja umpikaivolietettä muualle on
voitu viedä sopimukseen siten, että poikkeustapauksissa LSJH voi osoittaa
kiinteistön lietteen vastaanottopaikan myös muuhun vastaanottopaikkaan.

Asiaan vaikuttavat lainsäädäntömuutokset
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EU on muuttanut määritelmää sako- ja umpikaivolietteen kuulumisesta
yhdyskuntajätteisiin rajaten sen yksityiskohtaisesti pois yhdyskuntajätteen
piiristä.

Kansallisessa lainsäädännössä sako- ja umpikaivoliete on
yhdyskuntajätettä ensi kesään saakka. Jätehuoltovastuut määritellään
kansallisella tasolla jätelaissa. EU:n jätedirektiivin muutos muuttaa
yhdyskuntajätteen määritelmää siten, että yhdyskuntajätteen
määritelmästä poistuu sako- ja umpikaivoliete, kun direktiivi
implementoidaan 5.7.2020. Suomen tulee toimeenpanna omassa
lainsäädännössään muutokset ja jätelain muutostyö on käynnissä
parhaillaan. Direktiiviin on nimenomaisesti kirjoitettu, ettei määritelmän
muutoksella ole vaikutusta jätehuollon vastuunjakoihin. Määritelmä ja
vastuu jätteestä huolehtimisesta ovat näin ollen eri asioita.
Määritelmän muutoksesta johtuu silti, että sako- ja umpikaivolietteiden
jätehuoltovastuusta on säädettävä erikseen jätelaissa. Juuri
lainvalmistelutyönsä päättäneen jätelakityöryhmän periaatteena oli, että
perusvastuunjakoon ei tehdä oleellista muutosta. Näin ollen
jätehuoltovastuu säilynee kunnilla edelleen, etenkin käsittelyn ja
vastaanoton osalta. Jätelakityöryhmän mietinnössä ehdotetaan, että
kunnat vastaavat saostus- ja umpisäiliölietteiden vastaanotosta ja
käsittelystä. Kuljetusten osalta on esitetty, että pääosin kyseisten jätteiden
kuljetukset hoitaisi kiinteistönhaltija itse, mutta kunnilla olisi mahdollisuus
järjestelmätasolla ottaa kuljetukset järjestettäväkseen, mikäli kuljetustapa
ei muuten täyttäisi jätelaissa säädettyjä vaatimuksia. Kunnan kuljetukseen
siirtymisestä päättäneiden neljän tarkastelualueen ja erikseen yhden
kunnan osalta tilannetta selvitetään erikseen ennen lakiesityksen
antamista. Lounais-Suomi kuuluu tuohon erikseen selvitettävien alueiden
ryhmään.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteen mukaisen asumisessa
syntyneiden lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimuksen.

Päätös:

Pertti Vallittu Simo Vesan, Juha Punnan ja Marja Ruokosen kannattamana
ehdotti, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun ja selvitetään
EU-direktiivin johdosta muuttuvan kansallisen lainsäädännön vaikutus
asiaan.
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Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu ehdotus asian
palauttamisesta, joten oli äänestettävä asian käsittelyn jatkamisen ja
palauttamisen välillä. Äänestys toimitetaan käden nostolla.
Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä asian palauttamista kannatti yhdeksän
jäsentä (Vallittu, Lundén, Ruokonen, Vesa, Nikkanen, Lehti, Yli-Jama,
Punta, Suonio-Peltosalo).
Asian käsittelyn jatkamista kannatti neljä jäsentä (Karnisto-Toivonen,
Huittinen, Riski, Nyyssönen).

Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian uudelleen valmisteluun Pertti
Vallitun ehdottamalla tavalla.

Kaupunginhallitus 21.10.2019 § 394

Valmistelija: kaupunginlakimies Antti Mäkelä, antti.makela@salo.fi,
02 778 2302

EU-direktiivin vaikutuksesta kansalliseen lainsäädäntöön on annettu
kaupunginhallituksen 30.9.2019 esityslistalla seuraava selvitys:

"Kansallisessa lainsäädännössä sako- ja umpikaivoliete on
yhdyskuntajätettä ensi kesään saakka. Jätehuoltovastuut määritellään
kansallisella tasolla jätelaissa. EU:n jätedirektiivin muutos muuttaa
yhdyskuntajätteen määritelmää siten, että yhdyskuntajätteen
määritelmästä poistuu sako- ja umpikaivoliete, kun direktiivi
implementoidaan 5.7.2020. Suomen tulee toimeenpanna omassa
lainsäädännössään muutokset ja jätelain muutostyö on käynnissä
parhaillaan. Direktiiviin on nimenomaisesti kirjoitettu, ettei määritelmän
muutoksella ole vaikutusta jätehuollon vastuunjakoihin. Määritelmä ja
vastuu jätteestä huolehtimisesta ovat näin ollen eri asioita.
Määritelmän muutoksesta johtuu silti, että sako- ja umpikaivolietteiden
jätehuoltovastuusta on säädettävä erikseen jätelaissa. Juuri
lainvalmistelutyönsä päättäneen jätelakityöryhmän periaatteena oli, että
perusvastuunjakoon ei tehdä oleellista muutosta. Näin ollen
jätehuoltovastuu säilynee kunnilla edelleen, etenkin käsittelyn ja
vastaanoton osalta. Jätelakityöryhmän mietinnössä ehdotetaan, että
kunnat vastaavat saostus- ja umpisäiliölietteiden vastaanotosta ja
käsittelystä. Kuljetusten osalta on esitetty, että pääosin kyseisten jätteiden
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kuljetukset hoitaisi kiinteistönhaltija itse, mutta kunnilla olisi mahdollisuus
järjestelmätasolla ottaa kuljetukset järjestettäväkseen, mikäli kuljetustapa
ei muuten täyttäisi jätelaissa säädettyjä vaatimuksia. Kunnan kuljetukseen
siirtymisestä päättäneiden neljän tarkastelualueen ja erikseen yhden
kunnan osalta tilannetta selvitetään erikseen ennen lakiesityksen
antamista. Lounais-Suomi kuuluu tuohon erikseen selvitettävien alueiden
ryhmään."

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä liitteen mukaisen asumisessa
syntyneiden lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimuksen.

Päätös:

Pertti Vallittu Marja Ruokosen, Simo Vesan ja Marko Tapion
kannattamana ehdotti, että asia palautetaan uuteen valmisteluun. Uusi
EU-jätedirektiivi (2018/851) on implementoitava Suomen lainsäädäntöön
5.7.2020 mennessä. EU:n uudessa jätedirektiivissä sako- ja umpikaivoliete
poistuu yhdyskuntajätteen määritelmästä. Asia tuodaan hallituksen
käsittelyyn vasta sitten, kun kansallinen lainsäädäntö on lainvoimainen.
Tällä menettelyllä saataisiin selville EU-direktiivin vaikutus kansalliseen
lainsäädäntöön sako- ja umpikaivolietteen osalta.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu ehdotus asian
palauttamisesta, joten oli äänestettävä asian käsittelyn jatkamisen ja
palauttamisen välillä. Äänestys toimitetaan käden nostolla.
Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä asian palauttamista kannatti kahdeksan
jäsentä (Vallittu, Ruokonen, Vesa, Nikkanen, Lundén, Tapio,
Suonio-Peltosalo, Yli-Jama)

Asian käsittelyn jatkamista kannatti viisi jäsentä (Karnisto-Toivonen, Lehti,
Huittinen, Riski, Nyyssönen).

Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian uudelleen valmisteluun Pertti
Vallitun ehdotuksen mukaisesti.

Saija Karnisto-Toivonen ja Ulla Huittinen jättivät asiasta seuraavan eriävän
mielipiteensä: ”Salon kaupunginhallituksen päätös palauttaa asia
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uudelleen valmisteluun tarkoittaa, että salolaisten kotitalouksien lietteet
kuljetetaan jatkossa muuhun vastaanottopaikkaan. Tämä tarkoittaa
salolaisille nousevia kuljetusmaksuja. Sopimuksen hyväksymällä
salolaisten kuljetuskustannukset olisivat säilyneet pienempinä, kun
vastaanotto tapahtuisi lähempänä.”

Jonna Nyyssönen jätti asiasta seuraavan eriävän mielipiteensä:
”Sopimuksen syntymättömyys tarkoittaa sitä, salolaisten liete joudutaan
kuljettamaan Turkuun, jolloin lietteen aiheuttaman
kokonaisympäristökuormitus kasvaa kuljetusten päästöjen osalta. Lisäksi
maksu ylimääräisestä kuljetuksesta tulee salolaisen lietteentuottajan
maksettavaksi.”

Johanna Riski jätti asiasta seuraavan eriävän mielipiteensä:
"Jätän eriävän mielipiteeni päätökseen. Eriävän mielipiteeni syy on
päätöksestä johtuvat mahdolliset lisäkustannukset kuntalaisille."

Kaupunginhallitus 02.12.2019 § 470

Valmistelija: henkilöstöjohtaja Christina Söderlund,
christina.soderlund@salo.fi, puh. 02 778 2103

Kaupunginhallituksen puheenjohtaja on päättänyt asian ottamisesta
uudelleen käsittelyyn. Lounais-Suomen jätehuoltolautakunta kokoontuu
5.12.2019, johon kokoukseen kaupungin mahdollinen uusi kanta tulisi
saada.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus hyväksyy Liikelaitos Salon Veden ja Lounais-Suomen
Jätehuolto Oy:n välisen asumisessa syntyvien lietteiden vastaanotto- ja
käsittelysopimuksen määräaikaisesti 31.12.2020 asti edellyttäen, että
Lounais-Suomen jätehuoltolautakunta päättää sopimuksen piiriin kuuluvien
lietteiden ja jätejakeiden taksan määrästä ns. puhdistamokohtaiseen
hinnoitteluperusteiseen pohjautuen samaksi määräajaksi.

Päätös:

Kaupunginjohtaja muutti päätösehdotustaan seuraavasti:
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Kaupunginhallitus on valmis hyväksymään 9.12.2019 Liikelaitos Salon
Veden ja Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n välisen asumisessa syntyvien
lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimuksen määräaikaisesti 31.12.2020
asti edellyttäen, että Lounais-Suomen jätehuoltolautakunta päättää
sopimuksen piiriin kuuluvien lietteiden ja jätejakeiden taksan määrästä ns.
puhdistamokohtaiseen hinnoitteluperusteiseen pohjautuen samaksi
määräajaksi.

Kaupunginhallitus hyväksyi kaupunginjohtajan muutetun
päätösehdotuksen.

Ilkka Uusitalo ja Leena Ahonen-Ojala saapuivat tämän asian käsittelyn
aikana klo 11.06.

Kaupunginhallitus 09.12.2019 § 479

Valmistelija: kaupunginlakimies Antti Mäkelä, antti.makela@salo.fi,
02 778 2302

Valmistelussa on tuotu esille ehdot, joilla sopimus olisi hyväksyttävissä.
Kaupunginhallituksen aiemman ohjeen mukaan muokattu sopimusversio
esitetään kokousasian liitteenä. Nyt esityksenä on, että kaupunginhallitus
hyväksyy sopimuksen määräaikaisena 31.12.2020 saakka.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus hyväksyy Liikelaitos Salon Veden ja Lounais-Suomen
Jätehuolto Oy:n välisen asumisessa syntyvien lietteiden vastaanotto- ja
käsittelysopimuksen määräaikaisesti 31.12.2020.

Päätös:

Keskustelun aikana Pertti Vallittu esitti, että kaupunginhallitus toteaa, että
edellytyksiä sopimuksen hyväksymiseen ei ole ja päättää palauttaa asian
uuteen valmisteluun, kunnes sopimuksen hyväksymisen edellytyksissä on
tapahtunut merkittävä muutos. Lisäksi kaupunginhallitus päättää
käynnistää valmistelun valittamiseksi jätehuoltolautakunnan päätöksestä
5.12.2019. Kannatuksen puuttuessa esitys raukesi.

Saku Nikkanen ehdotti, että asia jätetään pöydälle. Keskustelun jälkeen
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kaupunginhallitus hyväksyi Nikkasen ehdotuksen.

Kaupunginhallitus valtuutti yksimielisesti viranhaltijat tekemään valituksen
jätehuoltolautakunnan tekemästä jätetaksaa koskevasta päätöksestä
5.12.2019. Perusteet ovat samat kuten aiemmassa valituksessa.

Pertti Vallittu jätti eriävän mielipiteen. Perusteluna hän katsoi, että päätös
ei ole asukkaiden ja yritysten edun mukainen päätös. Eriävä mielipide ei
koske päätöksessä mainittua valitusasiaa.

Kaupunginhallitus 20.01.2020 § 19

Valmistelija: kaupunginlakimies Antti Mäkelä, antti.makela@salo.fi,
02 7782302

Pöydällä oleva asia.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus hyväksyy Liikelaitos Salon Veden ja Lounais-Suomen
Jätehuolto Oy:n välisen asumisessa syntyvien lietteiden vastaanotto- ja
käsittelysopimuksen määräaikaisesti 31.12.2020.

Päätös:

Marja Ruokonen ehdotti Simo Vesan ja Marko Tapion kannattamana, ettei
sopimusta hyväksytä.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu ehdotus sopimuksen
hylkämisestä, joten oli suoritettava äänestys. Äänestys toimitettiin käden
nostolla. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa kädennostoäänestyksessä annettiin 7 jaa-ääntä (Nyyssönen,
Suonio-Peltosalo, Karnisto-Toivonen, Yli-jama, Riski, Lehti ja Huittinen) ja
6 ei-ääntä (Lunden, Vallittu, Ruokonen, Vesa, Nikkanen ja Tapio).

Kaupunginhallituksen päätökseksi tuli kaupunginjohtajan päätösehdotus,
jonka mukaan kaupunginhallitus hyväksyy Liikelaitos Salon Veden ja
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n välisen asumisessa syntyvien lietteiden
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vastaanotto- ja käsittelysopimuksen määräaikaisesti 31.12.2020.

Lisäksi kaupunginhallitus päätti Timo Lehden ehdotuksesta, että seurataan
hyvin tarkaan asukkaiden ja kuljetusyrittäjien kokemuksia sopimuksen
vaikutuksista.

Pertti Vallittu jätti eriävän mielipiteen asiaan, koska päätös ei ole
asukkaiden ja yrittäjien edun mukainen.

Kaupunginhallitus 20.04.2020 § 140

Valmistelija vs. kaupunginlakimies Esa Nieminen, esa.nieminen@salo.fi,
044-778 2044.

Yhteensä 19 yksityishenkilöä tai yhteisöä ovat hakeneet oikaisua
kaupunginhallituksen päätökseen, jolla kaupunginhallitus oli 20.1.2020
hyväksynyt sopimuksen asumisesta syntyneiden lietteiden toimittamisesta
ja käsittelystä Salon keskuspuhdistamolla. Sopimus on määräaikainen ja
päättyy 31.12.2020.

Lisäksi * * * * * * * * * * ja * * * * * * * * ovat tehneet päätöksestä
oikaisuvaatimuksen.

H. Koskinen Oy:n ja myötäpuolten oikaisuvaatimus

Oikaisuvaatimuksen esittäjät vaativat, että päätös kumotaan. Sako- ja
umpikaivolietteen laskutusta ei tule siirtää Lounais-Suomen Jätehuolto
Oy:n hoidettavaksi.

Muutoksenhakijoiden mukaan asianosaisia ei ole kuultu. Kuulla olisi
tarvinnut kaupungin asukkaita, yrityksiä, niiden palveluita käyttäviä
asiakkaita sekä jätevesilietteitä käsitteleviä toimijoita. Alan yrittäjille ei ole
annettu mahdollisuutta tulla kertomaan näkemyksiään asiasta, vaikka
sopijapuolena olevan Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n edustajat ovat
olleet kokouksissa kuultavana.

Asiassa olisi tullut hallintolain 41 §:n mukaisesti varata
vaikuttamismahdollisuus myös niille, joiden työntekoon asian ratkaisulla on
huomattava vaikutus.

Päätöksellä on suuret vaikutukset kaupungin asukkaisiin, koska
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sakokaivolietteen käsittelymaksu kaksinkertaistuu ja umpikaivolietteen
maksu kolminkertaistuisi.

Jos sopimus hyväksytään, saisi Lounais-Suomen Jätehuolto Oy
taloudellista hyötyä Salon kaupungin asukkailta, koska vesilaitoksen hinnat
ovat edulliset.

Muualla Suomessa toimitaan yleisesti siten, että kunnan vesilaitos
laskuttaa kuljetusyrityksiä. Tämä ei voi olla lainvastaista. Laskutuksen
siirtäminen Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:lle tulee lisäämään Salon
kaupungin asukkaiden kustannuksia.

Jätehuollon palvelutehtävän siirtäminen kuntien omistamalle yhtiölle vaatii,
että asiasta päätetään erikseen. Tällaista erillispäätöstä ei ole tehty.

EU:n säätämä direktiivi muuttaa yhdyskuntajätteen käsitettä. Direktiivin
mukaan yhdyskuntajätteeseen ei kuulu sakokaivoista sekä
viemäriverkosta ja viemäriveden käsittelystä peräisin oleva jäte.
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:llä ei ole oikeutta laskuttaa
sakokaivolietteen käsittelymaksuja.

Muutoksenhakijat toteavat vielä, että käsittelymaksun yhtenäishinnoittelu
eriarvoistaa asukkaita. Yleiseen viemäriverkkoon liittyneiden maksut
poikkeavat suhteettomasti niiden asukkaiden maksuista, jotka eivät asu
vesilaitoksen toimina-alueella.

* * * * * * * * * * * * oikaisuvaatimus

Oikaisuvaatimuksen esittäjät vaativat, että päätös kumotaan ja että asia
palautetaan uuteen valmisteluun. Sopimus on muutoksenhakijoiden
mielestä syrjivä ja hinnoittelu kohtuuton.

Oikaisuvaatimuksessa todetaan, ettei sopimus tunne lainkaan
umpikaivojätevettä. Tällaista jätevettä syntyy kiinteistöissä, jotka eivät ole
viemäriverkoston piirissä ja sijaitsevat pohjavesialueella tai vesistöjen
välittömässä läheisyydessä. Tällaisessa tapauksessa kaikki kiinteistöllä
syntyvä jätevesi johdetaan umpikaivoon. Tähän asti umpikaivojäteveden
käsittelyhinta on ollut 1,15 €/m3, uuden sopimuksen mukaan hinta olisi
17,25 €. Hinnan tulee vastata korkeintaan viemäriverkostoon johdettavan
jäteveden hintaa. Kaupungin asukkaat asetetaan eriarvoiseen asemaan
asuinpaikan suhteen, koska jätevesijärjestelmä ei näissä tapauksissa ole
asukkaan itse valittavissa.
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Käsittelyhinnat poikkeavat merkittävästi valtakunnallisesta tasosta. Tästä
osoituksena on oikaisuvaatimukseen liitetty selvitys eräiden muiden
jätehuoltolaitosten hinnoittelusta.

Oikaisuvaatimuksessa viitataan kuluttaja-asiamiehen linjaukseen vuodelta
2015, jonka mukaan olennaisia hinnanmuutoksia ei voida toteuttaa
kertakorotuksena.

Kuluttajalla ei ole mahdollisuutta irtisanoa kohtuutontakaan sopimusta,
koska kysymys on kunnallisesti tuotetusta välttämättömyyspalvelusta.

Kannanotot oikaisuvaatimuksissa esitettyihin väitteisiin

Asiassa on kysymys sopimusehdoista, joilla Salon keskuspuhdistamo
toimisi Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n osoittamana yhtenä lietteen
vastaanottopaikkana. Kaupunki on liittyessään alueelliseen
jätehuoltoyhtiöön siirtänyt asiaan liittyvät viranomaistehtävät ylikunnalliselle
jätehuoltolautakunnalle. Tämän tehtävänä on vahvistaa jätteen
käsittelymaksut, jossa yhteydessä on kuultava asianosaisia säädetyllä
tavalla.

Osakassopimuksessa on palvelutehtävät siirretty ylikunnalliselle
jäteyhtiölle eli Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:lle. Osakassopimuksessa
sekä valtuuston hyväksymissä jätehuoltomääräyksissä on todettu, että
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy osoittaa jätteen vastaanottopaikat. Salon
keskuspuhdistamon asema lietteen vastaanottopaikkana vahvistetaan nyt
käsittelyssä olevassa sopimuksessa. Sopimus liittyy kunnallisen
jätehuoltoyhtiön ja Salon keskuspuhdistamon väliseen toimintaan.
Sopimuksen luonne ja asian käsittelyn aiemmat vaiheet huomioiden on
asiaan liittyvä kuuleminen ollut riittävää.

Erillispäätös sako- ja umpikaivolietteen ei ole ollut tarpeen, koska Salo on
siirtänyt kaikki jätehuollon toteuttamiseen liittyvät tehtävät ylikunnalliselle
jätehuoltolautakunnalle ja palvelutehtävät Lounais-Suomen Jätehuolto
Oy:lle.

Edellä asian aiemmissa käsittelyissä on tarkasteltu uuden Eu:n direktiivin
merkitystä tässä asiassa. Olennaista on, ettei vastuunjakoa ilmeisesti olla
muuttamassa sako- ja umpikaivolietteidenkään osalta.

Liikelaitos Salon Vesi vahvistaa käsittelymaksut. Sen jälkeen, kun
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keskuspuhdistamo tulee ”virallisesti” lietteen vastaanottopaikaksi,
kohdistuvat vesilaitoksen johtokunnan päättämät maksut Lounais-Suomen
Jätehuolto Oy:öön, koska vesilaitos laskuttaa maksut yhtiöltä.
Vesilaitoksen määrittämät maksut eivät siten kohdistu kuluttajiin.

Kuluttajat ja asukkaat maksavat jätehuoltolautakunnan vahvistamat
maksut. Jätehuoltolautakunta on taksoja määrätessään velvollinen
noudattamaan säädettyjä menettelytapoja sekä yleisiä maksun tasoa
koskevia säädöksiä ja periaatteita. Päätöksestä voivat valittaa
toimintakuntien asukkaat ja ne, joita asia suoranaisesti koskee.

Jätehuoltolautakunnan vahvistamat maksut sisältävät Salon osalta
huomattavia korotuksia. Tämän vuoksi muun ohella Salon kaupunki on
valittanut jätehuoltolautakunnan vuonna 2018 päättämistä maksuista,
samoinkuin vuonna 2019 tehdyistä tarkistuksista.

Turun hallinto-oikeus on 11.2.2020 antanut päätöksen Lounais-Suomen
jätehuoltolautakunnan 4.12.2018 tekemästä taksapäätöksestä, jolla
vahvistettiin muun ohella sako- ja umpikaivolietteiden maksut.
Hallinto-oikeus hylkäsi valitukset. Päätöksessä hallinto-oikeus vahvistaa,
että Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnalla on harkintansa mukaan
oikeus vahvistaa yhtenäiset jätemaksut myös sako- ja umpikaivolietteille.
Maksut eivät hallinto-oikeuden mukaan sisällä ylikatetta.

Hallinto-oikeuden mukaan taksa ei ole lainvastainen sillä perusteella, että
se on korkeampi kuin jätevesilaitoksen asiakkailtaan (liittyjiltä) perimä
jätemaksu.

Hallinto-oikeus toteaa myös, että Lounais-Suomen Jätehuolto oy:n
tehtäviin kuuluu jätemaksujen laskutus, koska sille on siirretty jätelain
mukaiset palvelutehtävät.

Yhteenvetona voidaan todeta, ettei oikaisuvaatimuksessa esitetä
perusteita, joiden nojalla kaupunginhallituksen päätös olisi lainvastainen.
Päätös on otto-oikeuden käytön johdosta ollut kaupunginhallituksen
toimivallassa eikä se ole syntynyt väärässä järjestyksessä.

Päätöksen täytäntöönpano

Turun hallinto-oikeuden mukaan kunnallisvalitus ei yleensä siirrä
päätöksen täytäntöönpanoa. Tämän vuoksi kaupunginhallitus voi päättää,
että sako- ja umpikaivolietteen vastaanottoa koskeva sopimus voidaan
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panna täytäntöön mahdollisesta valituksesta huolimatta.

Turun hallinto-oikeuden 11.2.2020 antama päätös ja oikaisuvaatimukset
ovat oheisaineistona. Liettteen vastaanottosopimus on liitteenä.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus hylkää valmistelusta ilmenevin perustein H.Koskinen
Oy:n ja sen myötäpuolten oikaisuvaatimuksen sekä * * * * * * * * * * ja * * *
* * * * * * oikaisuvaatimuksen.

Kaupunginhallitus päättää, että lietteiden vastaanotto- ja
käsittelysopimuksen hyväksymistä koskeva päätös pannaan heti
täytäntöön. Kaupunginjohtaja valtuutetaan allekirjoittamaan sopimus.

Kaupunginhallitus toteaa, että Liikelaitos Salon Vesi laskuttaa 18.2.2020
tekemänsä päätöksen mukaiset maksut Lounais-Suomen Jätehuolto
Oy:ltä vastaanotto- ja käsittelysopimuksen allekirjoituksesta lukien.

Sovellettuja oikeusohjeita:

Kuntalaki 92 ja 134 §.

Jätelaki 26, 43, 78 , 79 §

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkistetaan heti.

Päätös:

Marja Ruokosen vastaehdotus Simo Vesan kannattamana: Esitän, että
kokonaisuutta ei käsitellä yhtenä asiakohtana.

Marko Tapio teki vastaehdotuksen Mikko Lundénin ja Kalle Tekkalan
kannattamana: Salon kaupunki lähtee selvittämään mahdollisuutta
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n kanssa irtautumisesta
osakassopimuksesta lietteiden osalta ja tuo selvityksen
kaupunginhallituksen tietoon. Oikaisuvaatimukset hyväksytään.

Merkittiin, että Juhani Nummentalo poistui kokouksesta klo 18:49 – 19:12.,
koska katsoi olevansa jäävi asian käsittelyssä (puoliso osallistunut
käsittelyyn)
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Kaupunginjohtaja ohjeisti kaupunginhallitusta rajaamaan mahdollisen
esityksensä koskemaan yhtiökokousedustajan ohjeistamista.
Yhtiökokousedustajan on mahdollista saattaa kaupunginhallituksen
näkemys yhtiökokouksen tietoon.

Marja Ruokonen täydensi vastaehdotustaan Simo Vesan ja Mikko
Lundénin kannattamana: Asiakohta hyväksytään oikaisuvaatimusta
koskevin osin esitetyn mukaisena. lmoitetaan Salon kaupungin
näkemyksenä, että irtaannutaan sopimuksesta.

Puheenjohtaja totesi, että äänestetään Marja Ruokosen vastaehtouksesta,
että asiakohdassa käsitellään ainoastaan oikaisuvaatimuksia koskeva
osio, ja asiakohta jätetään muilta osin pöydälle: Asiakohdan käsittelemistä
pohjaesityksen mukaisesti kannattavat äänestävät JAA, Marja Ruokosen
vastaehdotusta kannattavat äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä kaupunginjohtajan ehdotus sai 5 JAA-ääntä
(Huittinen, Lehti, Nyyssönen, Riski, Karnisto-Toivonen) ja Ruokosen
ehdotus 8 EI-ääntä (Suonio-Peltosalo, Lundén, Nikkanen, Ruokonen,
Tapio, Tekkala, Vesa, Yli-Jama).

Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus päätti käsitellä asiakohdan
oikaisuvaatimusta koskevin osin, ja siirtää muun käsittelyn seuraavaan
kokoukseen. Yhtiökokousedustajan ohjeistamista koskevin osin asia
käsitellään nyt, koska yhtiökokous on ennen seuraavaa
kaupunginhallituksen kokousta. Hyväksyttiin yksimielisesti.

Puheenjohtaja totesi, että on äänestettävä oikaisuvaatimuksista.
Pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA, Marko Tapion esitystä
kannattavat äänestävät EI.

Äänestystapa hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä kaupunginjohtajan ehdotus sai 5 JAA-ääntä
(Huttinen, Lehti, Nyyssönen, Riski, Karnisto-Toivonen) ja Tapion ehdotus 8
EI-ääntä (Suonio-Peltosalo, Lundén, Nikkanen, Ruokonen,Tapio,Tekkala,
Vesa, Yli-Jama).

Puheenjohtaja totesi, että Marko Tapion vastaehdotus hyväksyttiin tältä
osin.

Puheenjohtaja totesi, että äänestetään siitä, että yhtiökokousedustajaa
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ohjeistetaan Marko Tapion ehdotuksen mukaisesti siten, että selvitetään
mahdollisuutta irtaantua lietteiden osalta. Äänestetään siten, että
ohjeistamista kannattavat äänestävät JAA, ohjeistusta vastustavat
äänestävät EI.

Hyväksyttiin äänestystapa.

Suoritetussa äänestyksessä Tapion ehdotus ohjeistuksesta sai 7
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Lundén, Nikkanen, Ruokonen, Tapio,
Tekkala) ja 4 EI-ääntä (Huittinen, Nyyssönen, Riski, Karnisto-Toivonen).
Kaksi jäsentä äänesti tyhjää (Lehti, Yli-Jama)

Hyväksyttiin yhtiökokousedustajan ohjeistaminen Marko Tapion
vastaehdotuksen mukaisena.

Saija Karnisto-Toivonen jätti eriävän mielipiteen seuraavin perustein:
"Jätän eriävän mielipiteeni pykälään 140 koskien kaupunginhallituksen
konserniohjetta Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:lle. Osakassopimus on
kaupunginvaltuuston hyväksymä, eikä kaupunginhallitus voi omalla
päätöksellään lähteä käynnistämään selvitystä valtuustoa kuulematta.
Lisäksi ohjauksesta päätettiin pykälässä, joka ei koskenut yhtiökokousta
vaan täysin toista asiaa."

Ulla Huittinen, Jonna Nyyssönen, Timo Lehti, ja Johanna Riski jättivät
eriävän mielipiteen seuraavin perustein: "Yhdyn Saija Karnisto-Toivosen
perusteluihin".

Kaupunginjohtaja Lauri Inna jätti eriävän mielipiteen.

Kaupunginhallitus

Valmistelijat: kaupunkikehitysjohtaja Mika Mannervesi,
mika.mannervesi@salo.fi, puh. 044 778 5001; kaupunginlakimies Antti
Mäkelä, antti.makela@salo.fi, 02 7782302

Kaupunginhallitus päätti 20.4.2020 § 140 hyväksyä H. Koskinen Oy:n ja
sen myötäpuolten sekä Aulimaija Poutasen ja Pasi Erikssonin
oikaisuvaatimukset ja ohjeistaa kaupungin yhtiökokousedustajaa
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Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n (LSJH) yhtiökokouksessa niin, että
selvitetään mahdollisuutta irtautua [yhtiön osakkuudesta] lietteiden osalta.
Muilta osin asiakohta päätettiin jättää pöydälle eli käsittelemättä ovat
lietteiden vastaanotto- ja käsittelysopimuksen hyväksymistä koskevan
päätöksen täytäntöönpano ja allekirjoittaminen sekä Liikelaitos Salon
Veden laskutushinta Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:ltä vastaanotto- ja
käsittelysopimuksen allekirjoituksesta lukien.

Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan sako- ja umpikaivolietteen
vastaanottoa ja käsittelyä koskeva taksa on astunut voimaan 1.3.2020
muutoksenhausta huolimatta. LSJH:n tehtävänä on organisoida taksan
mukainen lietteen vastaanotto ja käsittely sekä laskutus
osakassopimuksen velvoittamana.

LSJH:n pitää osoittaa jätteenkuljetusyrityksille paikat, johon
asuinkiinteistöiltä kerätty liete voidaan kuljettaa käsiteltäväksi. Tarvitaan
lietteen vastaanottopaikan ja LSJH:n välinen sopimus vastaanotosta. Jos
LSJH ei onnistu solmimaan sopimusta lietteen vastaanottopaikan kanssa,
kuljetusyritys ei voi kuljettaa asumisen lietettä ko. vastaanottopaikkaan.
Tällöin LSJH:n pitää osoittaa alueella syntyville lietteille vaihtoehtoinen
käsittelypaikka. Salon kaupungin alueelta puuttuu edelleen
vastaanottopaikka, josta olisi olemassa asianmukainen sopimus.

Salon ja Turun kaupunkien, LSJH:n ja Lounais-Suomen
jätehuoltolautakunnan edustajien kesken on käyty neuvotteluja, joiden
tavoitteena on saada jätehuoltolautakunnan päättämät sako- ja
umpikaivolietteen käsittelymaksut ja niihin liittyvät uudet toimintatavat
käyttöön koko LSJH:n toiminta-alueella. Neuvottelujen koollekutsumisessa
ja ratkaisun löytämisessä LSJH on toiminut aktiivisesti ja eri vaihtoehtoja
tutkien. Neuvottelujen sisältöä selostetaan tarkemmin oheismateriaalina
toimitettavassa diaesityksessä.

Neuvottelujen lopputuloksena sovittiin, että valmistellaan lietemaksut,
joissa on kolme maksuluokkaa (saostussäiliöliete, umpisäiliöliete,
umpisäiliöjätevesi). Uutena maksuluokkana olisi umpisäiliöjätevesi, kuten
Salon Vedellä on ollut oman käytäntönään. Tämä toisi helpotusta
kustannuksiin esim. pohjavesialueella sijaitsevalle kiinteistölle, jossa
umpisäiliöön joudutaan johtamaan wc-vesien lisäksi kaikki pesuvedet
Taksassa asetettaisin sen maksu selkeästi edullisemmaksi kuin muiden
laatujen eli noin 4-6 €/m³.
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Liikelaitos Salon Vesi käsitteli 30.9.2020 § 52 aiemmasta
taksapäätöksestään 18.2.2020 § 11 tehtyjä oikaisuvaatimuksia ja päätti
jättää asian pöydälle uudelleen valmistelua varten. 18.2.2020 § 11
hyväksytyssä taksassa oli määritelty hinnat vain sako- ja
umpikaivolietteille, mutta ei umpikaivojätevedelle. Valmistelussa on
johtokunnan käsittelyn jälkeen päädytty siihen, että johtokunnalle
esitettäisiin umpikaivojäteveden taksaksi 4,90 €/m³ ja 5,15 €/t (alv 0 %).

Neuvottelujen jälkeen Salon kaupungin päätöksenteon valmistelun ollessa
käynnissä on Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan kokouksessa
24.9.2020 § 40, pyydetty kirjallista selvitystä siihen, mihin toimiin
Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan viranhaltijat ovat ryhtymässä ja/tai
ryhtyneet [koska selvityspyynnön tekijän mukaan Salon kaupungissa
vallitsevassa tilanteessa kyse on jätelain vastaisesta toiminnasta].
Jätehuoltolautakunta käsittelee asiaa kokouksessaan 22.10.2020. Linkki
lautakunnan esityslistaan:
https://ah.turku.fi/lsjhlk/2020/1022006l/4180605.htm

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus hyväksyy sako- ja umpikaivolietteiden sekä -jätevesien
vastaanotto- ja käsittelysopimuksen Salon kaupungin Liikelaitos Salon
Veden ja Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n välillä määräaikaisesti
31.12.2021 asti niin, että sopimuksen voimassaoloaikana kerätään
kokemuksia toiminnasta. Liikelaitos Salon Vesi laskuttaa johtokuntansa
18.2.2020 päättämät hinnat sako- ja umpikaivolietteistä sekä
umpikaivojätevedestä 4,90 €/m³ tai 5,15 €/t (alv 0 %).

Päätös:

Merkittiin, että kaupunkikehitysjohtaja Mika Mannervesi osallistui
kokoukseen toimiakseen asiassa asiantuntijana.

Marko Tapio esitti Vesan ja Ruokosen kannattamana seuraavaa: ” Kuten
kuntalain 1 § sanotaan, Kunnan tehtävä on edistää asukkaidensa
hyvinvointia ja alueensa elinvoimaa sekä järjestää asukkailleen palvelut
taloudellisesti, joten tähän vedoten sopimusta ei voida allekirjoittaa.”

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kannatettu muutosesitys.
Puheenjohtaja esitti, että toteutetaan nimenhuutoäänestys, jossa
pohjaehdotusta kannattavat äänestävät JAA, ja Tapion vastaesitystä

https://ah.turku.fi/lsjhlk/2020/1022006l/4180605.htm
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kannattavat äänestävät EI.

Järjestetyssä äänestyksessä annettiin 6 JAA-ääntä (Karnisto-Toivonen,
Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Nyyssönen, Riski), 6 EI-ääntä (Lundén,
Nikkanen, Ruokonen, Tapio, Tekkala, Vesa) sekä 1 tyhjä ääni (Yli-Jama).
Puheenjohtaja totesi, että äänten mennessä tasan voittaneeksi todetaan
puheenjohtajan kannattama pohjaesitys.

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Mannervesi poistui kello 17:46.

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 471

Valmistelija: kaupunginlakimies Antti Mäkelä, 02 778 2302,
antti.makela@salo.fi.

Edellisestä sopimuksen hyväksymistä koskevasta päätöksestä on jätetty
oheismateriaalissa oleva, 18.11.2020 päivätty oikaisuvaatimus.

Yhteensä 53 yksityishenkilöä ja 3 yhteisöä ovat hakeneet oikaisua
kaupunginhallituksen päätökseen, jolla kaupunginhallitus oli hyväksynyt
sopimuksen asumisesta syntyneiden lietteiden toimittamisesta ja
käsittelystä Salon keskuspuhdistamolla. Sopimus on määräaikainen ja
päättyisi 31.12.2021.

H. Koskinen Oy:n, Harri Nikkanen Oy:n, Salon Yrittäjät ry:n ja
myötäpuolten oikaisuvaatimus

Oikaisuvaatimuksen esittäjät vaativat, että päätös kumotaan. Sako- ja
umpikaivolietteen laskutusta ei tule siirtää Lounais-Suomen Jätehuolto
Oy:n hoidettavaksi.

Muutoksenhakijoiden mukaan asianosaisia ei ole kuultu. Kuulla olisi
tarvinnut kaupungin asukkaita, yrityksiä, niiden palveluita käyttäviä
asiakkaita sekä jätevesilietteitä käsitteleviä toimijoita. Alan yrittäjille ei ole
annettu mahdollisuutta tulla kertomaan näkemyksiään asiasta, vaikka
sopijapuolena olevan Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n edustajat ovat
olleet kokouksissa kuultavana.
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Asiassa olisi tullut hallintolain 41 §:n mukaisesti varata
vaikuttamismahdollisuus myös niille, joiden työntekoon asian ratkaisulla on
huomattava vaikutus.

Päätöksellä on suuret vaikutukset kaupungin asukkaisiin, koska
sakokaivolietteen käsittelymaksu kaksinkertaistuu ja umpikaivolietteen
maksu kolminkertaistuisi.

Jos sopimus hyväksytään, saisi Lounais-Suomen Jätehuolto Oy
taloudellista hyötyä Salon kaupungin asukkailta, koska vesilaitoksen hinnat
ovat edulliset.

Muualla Suomessa toimitaan yleisesti siten, että kunnan vesilaitos
laskuttaa kuljetusyrityksiä. Tämä ei voi olla lainvastaista. Laskutuksen
siirtäminen Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:lle tulee lisäämään Salon
kaupungin asukkaiden kustannuksia.

Jätehuollon palvelutehtävän siirtäminen kuntien omistamalle yhtiölle vaatii,
että asiasta päätetään erikseen. Tällaista erillispäätöstä ei ole tehty.

EU:n säätämä direktiivi muuttaa yhdyskuntajätteen käsitettä. Direktiivin
mukaan yhdyskuntajätteeseen ei kuulu sakokaivoista sekä
viemäriverkosta ja viemäriveden käsittelystä peräisin oleva jäte.
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:llä ei ole oikeutta laskuttaa
sakokaivolietteen käsittelymaksuja.

Muutoksenhakijat toteavat vielä, että käsittelymaksun yhtenäishinnoittelu
eriarvoistaa asukkaita. Yleiseen viemäriverkkoon liittyneiden maksut
poikkeavat suhteettomasti niiden asukkaiden maksuista, jotka eivät asu
vesilaitoksen toimina-alueella.

Kannanotot oikaisuvaatimuksessa esitettyihin väitteisiin

Asiassa on kysymys sopimusehdoista, joilla Salon keskuspuhdistamo
toimisi Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n osoittamana yhtenä lietteen
vastaanottopaikkana. Kaupunki on liittyessään alueelliseen
jätehuoltoyhtiöön siirtänyt asiaan liittyvät viranomaistehtävät ylikunnalliselle
jätehuoltolautakunnalle. Tämän tehtävänä on vahvistaa jätteen
käsittelymaksut, jossa yhteydessä on kuultava asianosaisia säädetyllä
tavalla.

Osakassopimuksessa on palvelutehtävät siirretty ylikunnalliselle
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jäteyhtiölle eli Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:lle. Osakassopimuksessa
sekä valtuuston hyväksymissä jätehuoltomääräyksissä on todettu, että
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy osoittaa jätteen vastaanottopaikat. Salon
keskuspuhdistamon asema lietteen vastaanottopaikkana vahvistetaan nyt
käsittelyssä olevassa sopimuksessa. Sopimus liittyy kunnallisen
jätehuoltoyhtiön ja Salon keskuspuhdistamon väliseen toimintaan.
Sopimuksen luonne ja asian käsittelyn aiemmat vaiheet huomioiden on
asiaan liittyvä kuuleminen ollut riittävää. Lisäksi Salon seudun
jätteenkuljetusyrittäjien edustajia on kuultu vielä 19.10.2020 järjestetyssä
tilaisuudessa, jossa on esitelty nyt päätettävänä olevaa toimintamallia ja
vastattu tilaisuudessa esitettyihin kysymyksiin.

Salo on jo aiemmin siirtänyt kaikki jätehuollon toteuttamiseen liittyvät
tehtävät ylikunnalliselle jätehuoltolautakunnalle ja palvelutehtävät
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:lle.

Edellä asian aiemmissa käsittelyissä on tarkasteltu uuden EU:n direktiivin
merkitystä tässä asiassa. Olennaista on, ettei vastuunjakoa kansallisessa
lainsäädännössä eli jätelain valmistelutyössä ilmeisesti olla muuttamassa
sako- ja umpikaivolietteidenkään osalta.

Liikelaitos Salon Vesi vahvistaa käsittelymaksut. Sen jälkeen, kun
keskuspuhdistamo tulee ”virallisesti” lietteen vastaanottopaikaksi,
kohdistuvat vesilaitoksen johtokunnan päättämät maksut Lounais-Suomen
Jätehuolto Oy:öön, koska vesilaitos laskuttaa maksut yhtiöltä.
Vesilaitoksen määrittämät maksut eivät siten kohdistu kuluttajiin.

Kuluttajat ja asukkaat maksavat jätehuoltolautakunnan vahvistamat
maksut. Jätehuoltolautakunta on taksoja määrätessään velvollinen
noudattamaan säädettyjä menettelytapoja sekä yleisiä maksun tasoa
koskevia säädöksiä ja periaatteita. Päätöksestä voivat valittaa
toimintakuntien asukkaat ja ne, joita asia suoranaisesti koskee.

Jätehuoltolautakunnan vahvistamat maksut sisältävät Salon osalta
huomattavia korotuksia. Tämän vuoksi muun ohella Salon kaupunki on
valittanut jätehuoltolautakunnan vuonna 2018 päättämistä maksuista,
samoinkuin vuonna 2019 tehdyistä tarkistuksista.

Turun hallinto-oikeus on 11.2.2020 antanut päätöksen Lounais-Suomen
jätehuoltolautakunnan 4.12.2018 tekemästä taksapäätöksestä, jolla
vahvistettiin muun ohella sako- ja umpikaivolietteiden maksut.
Hallinto-oikeus hylkäsi valitukset. Päätöksessä hallinto-oikeus vahvistaa,
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että Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnalla on harkintansa mukaan
oikeus vahvistaa yhtenäiset jätemaksut myös sako- ja umpikaivolietteille.
Maksut eivät hallinto-oikeuden mukaan sisällä ylikatetta.

Hallinto-oikeuden mukaan taksa ei ole lainvastainen sillä perusteella, että
se on korkeampi kuin jätevesilaitoksen asiakkailtaan (liittyjiltä) perimä
jätemaksu.

Hallinto-oikeus toteaa myös, että Lounais-Suomen Jätehuolto oy:n
tehtäviin kuuluu jätemaksujen laskutus, koska sille on siirretty jätelain
mukaiset palvelutehtävät.

Yhteenvetona voidaan todeta, ettei oikaisuvaatimuksessa esitetä
perusteita, joiden nojalla kaupunginhallituksen päätös olisi lainvastainen.
Päätös on otto-oikeuden käytön johdosta ollut kaupunginhallituksen
toimivallassa eikä se ole syntynyt väärässä järjestyksessä.

Päätöksen täytäntöönpano

Turun hallinto-oikeuden vakiintuneen tulkintalinjan mukaan kunnallisvalitus
ei yleensä siirrä päätöksen täytäntöönpanoa. Tämän vuoksi
kaupunginhallitus voi päättää, että sako- ja umpikaivolietteen vastaanottoa
koskeva sopimus voidaan panna täytäntöön mahdollisesta valituksesta
huolimatta.

Oikaisuvaatimus on oheisaineistona.

Sovellettuja oikeusohjeita:
Kuntalaki 92, 134 §
Jätelaki 26, 43, 78, 79 §

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää hylätä valmistelusta ilmenevin perustein
oikaisuvaatimuksen.

Kaupunginhallitus päättää, että lietteiden vastaanotto- ja
käsittelysopimuksen hyväksymistä koskeva päätös pannaan heti
täytäntöön. Kaupunginjohtaja valtuutetaan allekirjoittamaan sopimus
kaupunginhallituksen päätöksen mukaisena.
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Päätös:

Marko Tapio ilmoitti olevansa jäävi asiassa, koska toimii Salon Yrittäjien
hallituksessa. Marko Tapio poistui kokouksesta kello 17:21. Juha Punta
saapui kokoukseen 17:24 toimiakseen Tapion varajäsenenä. 

Simo Vesa Ruokosen kannattamana esitti, että kaupunginhallitus ei hylkää
oikaisuvaatimuksia.

Timo Lehti Suonio-Peltosalon, Yli-Jaman ja Tekkalan kannattamana esitti,
että asia palautetaan valmisteluun siten, että jätelautakunnan kanta tulee
valmistelussa huomioiduksi.

Saku Nikkanen Ruokosen ja Suonio-Peltosalon kannattamana esitti, että
asiasta toteutetaan yritysvaikutusten arviointi.

Puheenjohtaja totesi, että on tehty kannatettu esitys palauttamisesta
uudelleenvalmisteluun. Puheenjohtaja esitti, että järjestetään
nimenhuutoäänestyksen, jossa pohjaesitystä kannattavat äänestävät JAA
Lehden palautusehdotusta kannattavat äänestävät EI.

Hyväksyttiin äänestystapa.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 3 JAA-ääntä (Karnisto-Toivonen,
Huittinen, Nyyssönen) ja 10 EI-ääntä (Suonio-Peltosalo, Lehti, Lundén,
Nikkanen, Riski, Ruokonen, Punta, Tekkala, Vesa, Yli-Jama), yhteensä 13
ääntä.

Puheejohtaja totesi, että järjestetyn äänestyksen voitti Lehden
palautusehdotus. Kaupunginhallitus päätti palauttaa asian valmisteluun
siten, että jätelautakunnan kanta tulee asiassa huomioduksi.

Merkittiin, että kun asia palautettiin valmisteluun, muut esitykset
raukesivat.

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti, että valmistelussa tulee huomioida
esitys yritysvaikutusten arvioinnin suorittamisesta.

Juha Punta poistui kokouksessa kello 17:53. Marko Tapio palasi
kokoukseen kello 17:53.

Merkittiin, että Juhani Nummentalo poistui kokouksesta kello 17:53.
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Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 472

Valmistelija: Vs. talousjohtaja Päivi Kohvakka, puh. 044 778 5011,
paivi.kohvakka@salo.fi, henkilöstöjohtaja Christina Söderlund, p. 044 778
2103, christina.soderlund@salo.fi.

Salon kaupungin talous- ja henkilöstöpalveluissa on ollut käytössä
vuodesta 2017 lukien Saaga-raportointijärjestelmä. Kyseisen
raportointijärjestelmän on tarjonnut ja se on hankittu Sarastia Oy:ltä.
Raportointijärjestelmä on kattanut talous- ja henkilöstöhallintoon liittyvän
raportoinnin sisältäen erilaisia talouteen ja henkilöstöön liittyviä tietoja.
Järjestelmässä on pystynyt itse luomaan ja tekemään tarvittavia raportteja.

Sarastia Oy on ilmoittanut sähköpostilla ja yhteistyöpalavereissa Salon
kaupungille keväällä 2020, että Saaga-raportointijärjestelmä päättyy
vuoden 2020 jälkeen, eikä sitä ole mahdollista jatkaa. Talous- ja
henkilöstöpalveluissa on valmisteltu ja selvitetty korvaavaa järjestelmää ja
vaihtoehtoja päättyvän Saagan tilalle.

Sarastia Oy on tarjonnut kyseisen raportointiratkaisun tilalle 365
BI-raportointiratkaisua, joka on heidän omistama tuote. Palvelun
jatkokehitys ja versiointi tapahtuu Sarastian toimesta. Palvelu tuotetaan
pilvipalveluna. Kyseinen ratkaisu sisältää talous- ja henkilöstöhallinnon
raportointimodulit, joihin tuodaan tietoa eri lähteistä. Modulit sisältävät
monenlaista tietoa, joista voidaan yhdistellä ja luoda erilaisia raportteja
esimerkiksi suodattamalla niitä erilaisilla kriteereillä. Ratkaisussa Saagan
tietosisältö siirretään Sarastian ympäristöön. Vaihtoehdon huonona
puolena on se, että osa Saagaan luoduista raporteista eivät ole enää
hyödynnettävissä 365 BI-ratkaisussa. Taloushallinnon osalta muutokset
verrattuna nykytilaan ovat vähäisiä, mutta henkilöstöhallinnon osalta niitä
on enemmän. Sarastian raportoinnin kustannus on sama kuin Saagan
osalta eli noin 39.000 euroa vuodessa. Kustannusvaikutus nykyiseen
raportointijärjestelmään verrattuna on siten nolla. Kyseisen
raportointiratkaisun sopimus olisi voimassa toistaiseksi kuitenkin siten, että
sopimuksessa on kolmen kuukauden irtisanomisaika.

Toisena vaihtoehtona raportoinnille on siirtää kertyneet tiedot ja
raportointimallit omalle alustalle ja palvelimelle, josta niitä voidaan edelleen
muokata ja käsitellä raporteiksi. Kyseessä olisi kaupungin oma
tietovarasto, jossa tietoja säilytettäisiin ja tuotettaisiin raporteiksi. Tämä
edellyttää henkilöresurssia, joka kaupungilla on jo osittain käytössä.
Vaihtoehto edellyttää myös alusta-, palvelin ja julkaisujärjestelmään liittyviä
hankintoja. Vaihtoehdon alustava ja karkea kustannusarvio on noin 30.000
euroa vuodessa, mutta kustannukset tulisivat olemaan todennäköisesti
korkeammat. Kyseisen vaihtoehdon etuja ovat mahdollisuus muokata
raportteja palvelualueiden tarpeisiin soveltuviksi sekä tietojen hallinta ja
hyödyntäminen. Vaihtoehdon huonona puolena on se, että
kokonaiskustannuksista ei ole tarkkaa tietoa, erilaisia toteutustapoja on
useita ja kaupungin tavoitteet ja tarpeet tietojohtamisen osalta eivät ole
vielä tiedossa.
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Salon kaupungissa on käynnistynyt myös kesällä tietojohtamisen projekti.
Kyseisen hankkeen tavoitteena on kartoittaa kaupungin tietojohtamisen
nykytila ja selvittää asiaa edistävät seuraavat toimenpiteet. Projektissa on
tarkoitus kartoittaa eri palvelualueiden raportointien nykytila ja niiden
mahdolliset puutteet. Tämän pohjalta on tarkoitus luoda koko kaupungin
kattavan raportoinnin tavoitteet ja selvittää kaupungin tarpeet ja
vaatimukset tulevalle raportointijärjestelmälle. Lisäksi projektissa on
olennaista määritellä, mitä tietojohtamisella Salon kaupungissa
tarkoitetaan, sen vastuutahot ja tavoitteet. Projekti ja siihen liittyvät
määrittelyt ovat kesken ja näiden arvioidaan valmistuvan aikaisintaan
keväällä 2021. Tämän jälkeen voidaan lähteä selvittämään asian
jatkototeuttamista ja aikatauluja.

Koska kaupungin omat tavoitteet tietojohtamisen osalta eivät ole vielä
valmistuneet, ei tässä vaiheessa ole järkevää tai taloudellista lähteä
toteuttamaan omaa tietovarastoratkaisua puutteellisilla tiedoilla. Siten
esitetään, että talous- ja henkilöstöhallinnon raportointiratkaisuksi
hankitaan Sarastia Oy:n tarjoama 365 BI-raportontiratkaisu HR- ja
talousmoduulin osalta. Vaikka ratkaisu ei sisällä kaikkia samoja
mahdollisuuksia kuin nykyisissä järjestelmässä, on ratkaisu kuitenkin
riittävä tämän hetkisiin tarpeisiin. Lisäksi nykyiset tiedot saadaan siirrettyä
uuteen järjestelmään osin hyödynnettäviksi ja osin odottamaan projektin
lopputulosta. Kyseinen ratkaisu on kaupungin kannalta
kustannusneutraali.

Hankinta tehdään suorahankintana Sarastia Oy:ltä, joka on kaupungin
sidosyksikkö ja siten hankintaa ei tarvitse kilpailuttaa. Sarastia Oy on
kaupungin kumppani taloushallinnon ja palkanlaskennan palvelujen osalta,
joten kyseinen raportointi ja sen tietosisällöt perustuvat talous- ja
henkilöstöhallinnon perusjärjestelmistä tuotaviin tietoihin. Sarastia Oy:n
tarjous liitteineen on esityslistan oheismateriaalina.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää hankkia talous- ja henkilöstöhallinnon 365BI-
raportointiratkaisun HR- ja talousmoduulin osalta Sarastia Oy:ltä ja
valtuuttaa hankintapäällikön neuvottelemaan sopimuksesta valmistelussa
esitettyjen linjausten pohjalta.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta heti kokouksessa.

Päätös:

Anna-Kristiina Korhonen ilmoitti olevansa asiassa jäävi, koska kuuluu
Sarastian hallitukseen. Korhonen poistui kokouksesta klo 17:54.

Merkittiin, että Korhosen poissa ollessa esittelijänä toimi hallintojohtaja
Laura Ala-Hannula.

Päivi Kohvakka saapui kokoukseen 17:55 toimiakseen asiassa
asiantuntijana. Kohvakka poistui 18:04.

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.
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Korhonen palasi kokoukseen kello 18:05.
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Kuntien harkinnanvarainen valtionosuus vuodelle 2020

2959/02.05.01.00/2020

Kaupunginhallitus 31.08.2020 § 317

Valmistelija: vs. talousjohtaja Päivi Kohvakka, p. 044 778 5011.

Valtionvarainministeriö on 4.8.2020 kunnan- ja kaupunginhallituksille
lähetetyllä kirjeellä esittänyt kuntien haettavaksi kuntien harkinnanvaraisen
valtionosuuden korotusta vuonna 2020. Kunnan valtionosuutta voidaan
kunnan peruspalvelujen valtionosuudesta annetun lain 30 §:n mukaan
korottaa hakemuksesta harkinnanvaraisesti valtion talousarvion rajoissa,
jos kunta ensisijaisesti poikkeuksellisten tai tilapäisten
kunnallistaloudellisten vaikeuksien vuoksi on lisätyn taloudellisen tuen
tarpeessa. Sen arvioinnissa otetaan huomioon myös paikalliset
erityisolosuhteet. Harkinnanvaraisen avustuksen kriteereissä huomioidaan
myös koronakriisin vaikutukset, jotka on eriteltävä hakemuksessa.
Harkinnanvaraisen valtionosuuden korotukseen on käytettävissä enintään
60 miljoonaa euroa ja korotusta on haettava 31.8.2020 mennessä.

Valtionosuuden korotuksen myöntämisen ehtona on, että kunta on
hyväksynyt taloutensa tasapainottamiseksi toteutettavia toimenpiteitä.
Toimenpiteet aikatauluineen ja euromääräisine vaikutuksineen on
esitettävä valtionosuuden korotusta koskevassa hakemuksessa. Jos
toimenpiteitä ei ole päätetty hakuajan loppuun mennessä, on
hakemukseen merkittävä se, milloin valtuusto ne käsittelee ja mitkä
toimenpiteet ovat.

Hakemuksessa tulee yksilöidä kaikki ne perusteet ja erityisolosuhteet, joita
kunta pitää syynä kuluvan vuoden talouden tasapainottamiseen liittyviin
ongelmiin. Kunnan peruspalvelujen valtionosuudesta annetun lain 30 §:n 2
momentin mukaan valtionapuviranomainen voi asettaa avustuksen
myöntämiselle ja käytölle myös muita kunnan talouteen liittyviä ehtoja.
Edellä mainitun lainkohdan perusteella ministeriö asettaa avustusten
käytölle seuraavat ehdot hyväksytyn talouden
tasapainottamissuunnitelman lisäksi.

1. Korotus ei saa aiheuttaa vastaavan suuruista kunnan omassa
päätäntävallassa olevien menojen lisäystä. Tämä koskee sekä käyttö- että
investointimenoja. Korotus on tarkoitettu osaksi kunnan omia talouden
tervehdyttämistoimenpiteitä, joihin kunnan on syytä varautua avustuksesta
riippumatta.

2. Korotus on tarkoitettu varautumiseen niihin talouden
tervehdyttämistarpeisiin, jotka ovat syntyneet kunnan talouden
aikaisemman kehityksen johdosta. Tällaisia tarpeita ovat varautuminen
velanhoitokustannuksiin, alijäämien kattamiseen ja tiedossa olevien
tuloperusteiden jo tapahtuneisiin muutoksiin.

Hakemuksessa tulee arvioida erityisesti vuoden 2020 tilannetta.
Perusteluissa tulee erityisesti tuoda esille ne toimenpiteet, joita kunta on
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tehnyt tai on tekemässä poikkeuksellisten tai tilapäisten talousongelmien
parantamiseksi. Esityslistan liitteenä on valtiovarainministeriön kirje
koskien hakua.

Salon kaupungin vuoden 2019 tilinpäätös oli -17,5 miljoonaa euroa
alijäämäinen. Tilinpäätöksen 2019 perusteella kaupungin taseen kertymä
päätyi alijäämäiseksi yhteensä -3,4 miljoonaa euroa. Siten Salon
kaupungille tulee tilinpäätöksen 2019 mukaan kuntalain 110 §:n mukainen
alijäämän kattamisvelvollisuus ja sitä kautta talouden tasapainottaminen.

Koronakriisin vaikutukset kaupungin kuluvan vuoden talouteen ovat tämän
hetkisen arvion mukaan suuruusluokaltaan noin 8-10 miljoonaa euroa.
Koronakriisillä on ollut vaikutusta kaupungin verotuottoihin, etenkin
kunnallisveron osalta, joka on toteutumassa vähemmän kuin
talousarviossa 2020 on arvioitu. Koronakriisi on vaikeuttanut
työllisyystilannetta Salon seudulla. Kesäkuun työllisyysraportin mukaan
työttömyysaste on 16,4, kun työttömyysaste oli vuoden vaihteessa 11,2 %.
Tämän hetkisen arvion mukaan työmarkkinatuen kuntaosuus tulee
ylittymään noin 1,2 miljoonalla eurolla. Lisäksi vapaa-ajan palvelujen,
(kulttuuri, liikunta ja tapahtumat) supistuminen sekä muiden eri palvelujen
vajaakäyttö aiheuttavat tämän hetkisen arvion mukaan lähes miljoonan
euron vähennyksen maksutuottoihin. Suurin epävarmuustekijä liittyy
sosiaali- ja terveyspalvelujen kustannuksiin, joiden todellinen toteuma
tulee näkymään vasta loppuvuodesta. Koronakriisin aiheuttamat
taloudelliset vaikutukset kaupungille tulevat näkymään tuleville vuosille,
etenkin vuodelle 2021.

Kaupunginvaltuusto tulee käsittelemään syksyllä 2020
talousarviomuutosta, jonka tämän hetkisen arvion mukaan Salon
kaupungin vuoden 2020 alijäämäksi muodostuisi noin -9 miljoonaa euroa
(heinäkuun 2020 ennuste). Ennusteen mukaan alijäämäkertymä olisi
vuoden 2020 lopussa -12,4 miljoonaa euroa. Tilinpäätösennusteessa on
huomioitu valtion taloudellinen kompensaatio kaupungille vuodelta 2020.

Kaupunki on reagoinut heikentyneeseen taloustilanteeseen ja tehnyt
päätöksiä taloutta tasapainottavista toimenpiteistä. Helmikuussa 2020
kaupunginvaltuusto päätti oppimisympäristöselvityksestä, johon liittyi
koulujen ja päiväkotien lakkauttamisia. Salon kaupunki on lähtenyt
mukaan työllisyyden kuntakokeiluun, jonka tarkoituksena on tehostaa ja
parantaa työllisyyspalveluja ja sitä kautta vähentää työttömyyttä ja
vaikuttaa työmarkkinatuen kuntaosuuteen. Kaupunginhallitus on 18.5.2020
hyväksynyt talousarvion laadintaohjeet vuodelle 2021, jossa toimialoja on
pyydetty talousarviovalmistelun pohjaksi näkemystä niistä toimenpiteistä,
joilla lautakunta pystyy leikkaamaan toimintamenoja 2 prosenttia vuoden
2020 talousarviotasosta. Lisäksi kaupunginhallitus päätti keväällä 2019
perustaa taloustyöryhmän, jonka toimeksiantona on laatia ehdotuksia
talouden tasapainottamiseksi ja joka on tehnyt työtä asian osalta.

Hakemus harkinnanvaraisen valtionosuuden korotuksesta on esityslistan
liitteenä. Lisäksi esitetään, että vs. talousjohtaja voi täydentää
hakemuksen tietoja tarvittavilta osin.

Vt. kaupunginjohtaja:
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Kaupunginhallitus päättää hakea harkinnanvaraisen valtionosuuden
korotusta liitteenä olevan hakemuksen mukaisesti. Lisäksi
kaupunginhallitus päättää valtuuttaa vs. talousjohtajan täydentämään
kaupungin hakemusta tarvittavilta osin.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta heti kokouksessa.

Päätös:

Merkittiin, että vs. talousjohtaja Päivi Kohvakka oli kokouksen alussa
paikalla toimiakseen asiassa asiantuntijana.

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 473

Valmistelija: vs. talousjohtaja Päivi Kohvakka, p. 044 778 5011,
paivi.kohvakka@salo.fi.

Valtiovarainministeriö on antanut 19.11.2020 päätöksen kuntien
harkinnanvaraisen valtionosuuden korotuksen myöntämisestä vuodelle
2020. Päätös perusteluineen on esityslistan liitteenä. Salon kaupungille on
myönnetty harkinnanvaraista valtionosuutta 1,2 miljoonaa euroa.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää tyytyä annettuun päätökseen kuntien
harkinnanvaraisen valtionosuuden korotuksesta vuodelle 2020 ja merkitä
liitteenä olevan päätöksen tiedokseen.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Liitteet Liite 6 Päätösote, Kuntien harkinnanvaraisen valtionosuuden
korotuksen myöntäminen vuonna 2020

Liite 7 Liite, päätös saajakunnista, kuntien harkinnanvaraisen
valtionosuuden korotuksen myöntäminen vuonna 2020
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Vuoden 2021 talousarvio ja toiminnalliset tavoitteet, taloussuunnitelma vuosille 2022-2023
sekä investointiohjelma 2021-2025

1489/02.02.00.01/2020

Kaupunginhallitus 24.11.2020 § 442

Valmistelija: Vs. talousjohtaja Päivi Kohvakka, paivi.kohvakka@salo.fi, 02
778 5011

Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio ja –suunnitelma on laadittava siten,
että ne toteuttavat kuntastrategiaa ja edellytykset kunnan tehtävien
hoitamiseen turvataan. Talousarviossa hyväksytään kunnan ja
kuntakonsernin toiminnan ja talouden tavoitteet. Talousarvion
hyväksymisen yhteydessä valtuuston on hyväksyttävä myös
taloussuunnitelma kolmeksi tai useammaksi vuodeksi. Talousarviovuosi on
taloussuunnitelman ensimmäinen vuosi. Taloussuunnitelman on oltava
tasapainossa tai ylijäämäinen.

Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 16.4.2018 § 48 hyväksynyt Salon
kaupunkistrategian 2026. Salon kaupunkistrategia 2026 luo kaupungin
toiminnalle keskeiset linjaukset, jotka toteuttamalla viime vuosien haastava
taloudellinen ja kaupunkirakennetta koskeva kehitys saadaan
myönteiseksi ja uutta kasvua tukevaksi.

Kaupunkistrategiaan on kirjattu ne isot hankkeet, jotka edellyttävät vahvaa
sitoutumista seuraavan kahden valtuustokauden aikana.
Kaupunkistrategian mukaan kaupungin perustehtävä on kehittää alueen
elinvoimaa, edistää asukkaiden hyvinvointia ja vahvistaa kuntalaisten
osallistumista ja yhteisöllisyyttä.

Talousarvio vuodelle 2021 ja taloussuunnitelma vuosille 2022-2023
pohjautuu kaupunginvaltuuston hyväksymään Salon kaupunkistrategiaan.
Talousarvioprosessin yhteydessä toimialat ovat laatineet omat
tuloskorttinsa, joissa määritellään valtuuston asettamista strategisista
tavoitteista johdetut toimialan strategiset tavoitteet, keinot tavoitteisiin
pääsemiseksi, mittarit ja tavoitetasot sekä määritellään tavoitteisiin
kohdistuvat riskit ja riskienhallintatoimenpiteet. Talousarvion yhteydessä
hyväksytään myös merkittävien ja strategisten konserniyhteisöjen
tuloskortit, jotka on laadittu strategia huomioiden.

Salon kaupungin strategian mukainen kestävä talous tuleville
suunnitelmakausille lähtee sitä, että talous pidetään tasapainossa eli
vuosikate on vähintään poistojen tasolla. Palvelutarve kasvaa, väestö
ikääntyy ja kuntien lakisääteiset palvelut ovat jatkuvasti kasvaneet. Näistä
johtuva kustannuspaine sekä tulo- ja verotulokehityksen riskit huomioiden
talouden ja toiminnan tasapainon löytäminen on entistä haastavampaa.

Kuntalain 110 §:n mukaan, jos kunnan taseeseen on kertynyt alijäämiä, se
tulee kattaa enintään neljän vuoden kuluessa tilinpäätöksen vahvistamista
seuraavan vuoden alusta lukien. Kunnan tulee taloussuunnitelmassa
päättää yksilöidyistä toimenpiteistä, joilla alijäämä mainittuna ajanjaksona
katetaan.
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Vuoden 2019 tilinpäätöksen mukaan kaupungin taseen alijäämä on 3,4
miljoona euroa, joten kuntalain mukainen tasapainottamisvelvoite on
alkanut tilinpäätöksen 2019 perusteella. Vuoden 2021 talousarviossa
esitetään ne selvitykset ja toimenpiteet, joita tulevalla
taloussuunnitelmakaudella lähdetään valmistelemaan ja toteuttamaan
talouden tasapainottamiseksi. Kuntalain 110 §:n mukaan
taloussuunnitelman tulee olla tasapainossa tai ylijäämäinen.
Taloussuunnitelmavuodet 2022 ja 2023 ovat tämän hetkisten arvioiden
mukaan tasapainossa Liikelaitos Salon Veden yhtiöittämisestä saatavalla
satunnaisella tuotolla.

Suurimpana haasteena vuosille 2021–2023 on menojen sopeuttaminen
vastaavalle tulotasolle sekä talouden tasapainottaminen. Talouden
tasapainottaminen ei onnistu ilman toiminnallisia ja rakenteellisia
muutoksia. Tämä tulee vaatimaan kaikilta toimialoilta konkreettisia
toimenpiteitä menokehityksen pienentämiseksi. Tasapainosuunnitelmaa
laaditaan keskellä haastavaa tilannetta, kun samanaikaisesti tulevaisuus
on poikkeustilanteen vaikutusten osalta epävarmaa. Merkittävä vaikutus
on myös mahdollisella sote-uudistuksen etenemisellä, jonka
yksityiskohtaisia vaikutuksia ei talousarvion laatimisen hetkellä ole
tiedossa.

Talousarvioesitys vuodelle 2021 ja taloussuunnitelma vuosille 2022-2023
on esityslistan liitteenä.

Talousarvion toimintamenot (ulkoiset ja sisäiset) ovat yhteensä 405,5
miljoonaa euroa ja toimintatulot 95,5 miljoonaa euroa. Toimintakate on
siten -310,2 miljoonaa euroa, kun se vuoden 2020 muutetussa
talousarviossa on -306,8 miljoonaa euroa.

Vuoden 2020 muutettuun talousarvioon verrattuna toimintakulujen kasvua
on 3,8 miljoonaa euroa, josta ulkoisten menojen osuus on 3,4 miljoonaa
euroa. Henkilöstömenot ovat yhteensä 167,6 miljoonaa euroa eli 41 %
kaikista toimintamenoista.

Talousarvioesityksessä on varauduttu 2,5 % palkankorotuksiin.
Henkilöstömenot kasvavat edellisen vuoden muutettuun talousarvioon
verrattuna vain 0,4 % eli 0,7 miljoonaa euroa.

Palvelujen ostoihin on varattu 173,7 miljoonaa euroa eli 43 %
kokonaismenoista. Palvelujen ostoista suurin erä on erikoissairaanhoidon
kustannukset yhteensä 73,6 miljoonaa euroa. Palvelujen ostot kasvavat
vuoden 2020 muutettuun talousarvioon verrattuna 0,8 %.

Kunnallisvero on arvioitu kaupunginvaltuuston päättämän veroprosentin
20,75 pohjalta. Verotuloja arvioidaan kertyvän vuonna 2021 yhteensä
195,2 miljoonaa euroa. Verotuloista kunnallisveron tuoton arvioidaan
olevan 167,5 miljoonaa euroa, yhteisöveron 13 miljoonaa euroa sekä
kiinteistöveron 14,7 miljoonaa euroa.

Valtionosuuksien arvioidaan olevan vuonna 2021 yhteensä 122,7
miljoonaa euroa, missä on vähennystä kuluvan vuoden muutettuun
talousarvioon verrattuna 1,7 miljoonaa euroa.
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Rahoitustuotot ja kulut ovat arvioitu kuluvan vuoden tasolle. Vuosikate
muodostuu positiiviseksi 7,1 miljoonaa euroa. Poistot on arvioitu 16,5
miljoonan euron tasolle. Satunnainen tuotto on 30 miljoonaa euroa, jonka
ansiosta ylijäämäksi muodostuu 21,1 miljoonaa euroa.

Satunnainen tuotto liittyy Liikelaitos Salon Veden yhtiöittämiseen ja siitä
saatavaan kertaluonteiseen tuottoon. Kaupunginvaltuusto päätti 15.6.2020
§ 63 kokouksessaan siirtää yhtiöittämisen talousarviovuodelle 2021. Ilman
satunnaista tuottoa talousarvio on 8,9 miljoonaa euroa alijäämäinen.

Lautakunnat ovat esittäneet henkilöstösuunnitelmaan 54 vakinaista
tehtävää. Kaupunginjohtajan talousarvioesityksessä vuodelle 2021
tehtäviä on 32. Kokonaan uusia tehtäviä esityksessä on 16. Suurin osa
uusista vakinaisista tehtävistä liittyy toiminnan uudelleen järjestelyihin,
organisaatiomuuutoksen toteuttamiseen sekä varahenkilöstöpoolin
laajentamiseen vanhuspalveluissa ja käyttöönottoon terveyspalveluissa.

Salon bruttoinvestoinnit vuonna 2020 ovat yhteensä 42,3 miljoonaa euroa,
kun ne vuoden 2020 muutetussa talousarviossa ovat 34,1 miljoonaa
euroa. Bruttoinvestoinnit ilman yhtiöittämisen vaikutusta ovat yhteensä
25,3 miljoonaa euroa. Talousarvioehdotus on laadittu siten, että
lainamäärä on arvion mukaan 149,7 miljoonaa euroa eli 2.897
euroa/asukas. Arvio on laskettu siten, että siihen on otettu huomioon
tilinpäätöksen 2019 velkamäärä lisättynä lainojen muutoksilla vuodelle
2020 ja 2021.

Yhteistoimintaelin on käsitellyt vuoden 2021 talousarvioesityksen
4.11.2020 ja merkinnyt sen tiedoksi. Pääluottamusmiehet jättivät
talousarvion käsittelyyn kannanoton, joka on kirjattu yhteistoimintaelimen
pöytäkirjaan, mikä on esityslistan liitteenä. Henkilöstöjaosto on hyväksynyt
kokouksessaan 30.10.2020 § 133 henkilöstösuunnitelman 2021
tehtäväkohtaiset palkat.

Lisäksi talousarvion 2021 valmistelun yhteydessä palvelualueiden
edellytettiin laativan oman toimintansa riskienhallintasuunnitelman.
Palvelualueilla oli käytössä riskienhallintatyöryhmän laatima esimerkkien
listaus strategisista, toiminnallisista, taloudellista ja vahinko- ja
turvallisuusriskeistä. Palvelualueiden laatimat riskienhallintasuunnitelmat
on käsitelty talousarvion yhteydessä lautakunnissa ja niiden kooste on
esityslistan oheismateriaalina.

Talousarviokirjan liitteenä on myytäväksi ehdotettavat kiinteistöt vuonna
2021. Liitteeseen on koottu ne kiinteistöt, jotka voidaan asettaa ensi
vuonna myyntiin. Tarkoituksena on, että samalla kun kaupunginvaltuusto
hyväksyy talousarvion, hyväksyy se myös nämä myyntiin asetettavat
kohteet. Kaupunginhallitus päättää myytävän alueen ja / tai rakennuksen
tarkemmista rajauksista ja muista myyntiehdoista erikseen.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että
kaupunginvaltuusto
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- hyväksyy vuoden 2021 talousarvion ja toiminnalliset tavoitteet,
taloussuunnitelman vuosille 2022-2023 sekä investointiohjelman
2021-2025 ja
- asettaa myyntiin talousarvion liitteenä olevat kohteet ja valtuuttaa
kaupunginhallituksen päättämään kiinteistöjen kaupoista ja tarkemmista
myyntiehdoista.

Päätös:

Talousarvion sitovuus

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Henkilöstösuunnitelma 2021-2024

Todettiin, että henkilöstöjaosto on vahvistanut tehtäväkohtaiset palkat.

Uudet virat ja työsuhteet

Sosiaali- ja terveyspalvelut

Terveydenhuollon palvelut 

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Vanhuspalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Sosiaalityön palvelut

Nyyssönen esitti, että lautakunnan esityksen mukaisesti perustetaan
vakanssit 2746 / avohuollon sosiaaliohjaana ja 2747 / jälkihuollon
sosiaalityöntekijä. Nikkanen ja Ruokonen kannattivat Nyyssösen esitystä.

Vesa esitti, että 2747 jälkihuollon sosiaalityöntekijän virka siirretään
takaisin, lautakunnan esityksen mukaisesti, vuodelle 2021.
Vesa jätti esityksen: ”Vuoden 2020 alusta on voimaan tullut lakimuutos,
jossa jälkihuollon ikärajaa on nostettu 21 ikävuodesta 25:een ikävuoteen.
Tämä lakimuutos on kasvattanut ja tulee edelleen kasvattaman
jälkihuollon asiakasmäärää. Tarve työntekijälle on olemassa eikä se poistu
mihinkään. Pahimmillaan lykkääminen johtaa entistä ruuhkautuneempaan
asiakastyöhön ja sitä kautta vain kustannusten kasvuun. Asiakasmäärä
kasvaa joka vuosi jo pelkästään lakimuutoksen johdosta, joten jälkihuolto
tarvitsee resurssinsa nyt eikä reilun vuoden päästä. Valtio myös
kompensoi kunnille lakimuutoksesta syntyviä kustannuksia, joten olisi
kohtuullista kohdistaa tuki siihen toimintaan, johon se on tarkoitettu.”
Lundén, Ruokonen ja Nikkanen kannattivat Vesan esitystä.

Kaupunginhallitus piti 5 min. neuvottelutauon klo 9.20 - 9.25.

Suonio-Peltosalo ja Huittinen kannattivat pohjaehdotusta.
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Merkittiin, että Eeva Purhonen toimi asiantuntijana klo 9.35 – 9.45.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Ensin äänestettiin 2746 / sosiaaliohjaajan virka.

Suoritetussa äänestyksessä vt. kapunginjohtajan pohjaesitys sai 7
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Riski, Tapio, Tekkala,
Yli-Jama) ja Nyyssösen vastaehdotus 6 EI-ääntä (Karnisto-Toivonen,
Lundén, Nikkanen, Nyyssönen, Ruokonen, Vesa).

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Sitten äänestettiin 2747 / jälkihuollon sosiaalityöntekijän virka.

Suoritetussa äänestyksessä vt. kaupunginjohtajan pohjaesitys sai 3
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Tapio, Yli-Jama) ja Vesan ehdotus 10
EI-ääntä (Karnisto-Toivonen, Huittinen, Lehti, Lundén, Nikkanen,
Nyyssönen, Riski, Ruokonen, Tekkala, Vesa)

Puuheenjohtaja totesi, että Vesan ehdotus voitti äänestyksen äänin 3-10.

Kaupunginhallitus päätti, että jälkihuollon sosiaalityöntekijän virka (2747)
perustetaan vuonna 2021 lautakunnan esityksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus hyväksyi sosiaali- ja terveyspalveluiden uudet virat ja
työsuhteet edellä päätetyin muutoksin.

Sivistyspalvelut

Varhaiskasvatuspalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Lukiokoulutus ja musiikkiopisto

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Vapaa-ajan palvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Rakennus- ja ympäristövalvonta

Rakennusvalvonta

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.
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Lakkautettavat virat ja työsuhteet

Ruokonen esitti Vesan kannttamana, että 3111 varhaiskasvatus /
palveluohjaaja, tehtävää ei lakkauteta vaan perustetaan se yhden vuoden
määräaikaiseksi tehtäväksi.

Pia Setälä oli kokouksessa asiantuntijana klo 10.02 – 10.23

Kaupunginhallitus piti tauon klo 10.23 – 10.30.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä vt. kaupunginjohtajan pohjaesitys sai 10
JAA-ääntä (Karnisto-Toivonen, Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Lundén,
Nikkanen, Riski, Tapio, Tekkala, Yli-Jama) ja Ruokosen esitys 3 EI-ääntä
(Nyssönen, Ruokonen, Vesa)

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Määräaikaiset toimet ja työsuhteet 2021-2024

Konsernipalvelut

Hallintopalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Sosiaali- ja terveyspalvelut

Terveydenhuollonpalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Sosiaalityönpalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Sivistyspalvelut

Perusopetus ja nuorisopalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Vapaa-ajan palvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.
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Kaupunkikehityspalvelut

Kehittämis- elinkeino- ja työllisyyspalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Yleisten alueiden kehittäminen ja ylläpito

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Tilapalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Rakennus- ja ympäristövalvonta

Maaseutupalvelut

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Kaupunginhallituksen tuloskortti

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Konserniyhtiöt

Salon Vuokratalot Oy

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Yrityssalo Oy

Merkittiin pöytäkirjaan, että Saku Nikkanen poistui esteellisenä klo 11.06 -
11.08, Nikkanen on Yrityssalo Oy:n hallituksen jäsen.

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Salon Kaukolämpö Oy

Merkittiin pöytäkirjaan, että Jonna Nyyssönen poistui esteellisenä klo
11.08 – 11.13, Nyyssönen on Salon Kaukolämpö Oy:n hallituksen jäsen.

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Salon Seudun Koulutuskuntayhtymä

Merkittiin, että Timo Lehti poistui esteellisenä klo 11.13 – 11.15, Lehti on
Koulutuskuntayhtymän hallituksen jäsen.

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.
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Salon IoT Park Oy

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Tarkastuslautakunnan talousarvio

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Keskusvaalilautakunnan talousarvio

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Kaupunginvaltuuston talousarvio

Lundén esitti, että valtuustosaliin hankitaan henkilökohtaiset langattomat
mikrofonit. Peltosalo, Ruokonen, Vesa, Tapio ja Lehti kannattivat.
Määrärahaa tähän varataan 25 000 euroa.

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti Lundénin esityksen.

Kaupunginhallitus hyväksyi vt. kaupunginjohtajan ehdotuksen edellä
päätetyin muutoksin ja totesi kaupunginvaltuuston ulkoiseksi
toimintakatteeksi -234 618 euroa.

Merkittiin, että kaupunginhallitus piti tauon klo 11.39 – 12.30.

Kaupunginhallituksen talousarvio

Nyyssönen esitti Nikkasen ja Ruokosen ja Tapio ja Suonio-Peltosalon
kannattamana, että vuoden 2021 aikana valmistellaan ja sen jälkeen
toteutetaan ostolaskujen avaaminen verkkoon siten, että raportointi
onnistuu automaattisesti ja varataan tähän 30 000 euron budjetti
talouspalveluihin.

Kaupunginhallitus hyväksyi Nyyssösen esityksen yksimielisesti.

Puheenjohtaja esitti, että ulkoiseen Lean-palveluun esitetty määräraha
poistetaan ja saman suuruinen määräraha ohjataan strategiatyön
tukemiseen uuden valtuustokauden alkaessa. Lisäksi puheenjohtaja esitti,
että kaupunginhallituksen matkakuluista vähennetään 500 €.

Kapunginhallitus hyväksyi puheenjohtajan esityksen yksimielisesti.
Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen edellä
päätetyin muutoksin ja totesi kaupunginhallituksen ulkoiseksi
toimintakatteeksi -18.032.889 euroa.

Vt. kaupunginjohtaja esitti seuraavan teknisen korjauksen:

”Automaattisen talousraportoinnin johdosta talousarvion tilirakenteeseen
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tulee muutoksia siten, että palveluseteleihin kohdistuvat menot tulee
jatkossa kirjata palvelujen ostojen alle. Tällä hetkellä palvelusetelimenot on
kirjattu avustuksiin. Sosiaali- ja terveyslautakunnan sekä
opetuslautakunnan talousarvioihin 2021 tehdään tekninen korjaus siten,
että palvelusetelimenot siirretään tililajilta Avustukset tileiltä 4731-4732 ja
4734-4735, tililajille Palvelujen ostot tilille 4315 palvelusetelit.”

Kaupunginhallitus hyväksyi teknisen korjauksen.

Sosiaali- ja terveyslautakunnan talousarvio:

Hyväksyttiin tuloskortit.

Puheenjohtaja esitti seuraavaat kaksi tekstilisäystä:

”Vanhuspalveluiden ja kehitysvammahuollon yhteisten palveluasumisen
rakennuksen koko tarkastellaan vielä uudelleen siten, että se voisi olla
suurempi nykyisestä suunnitelmasta. Tavoitteena voisi olla yhteensä 70 tai
jopa 80 paikkainen yksikkö kattamaan tulevaa palvelutarpeen kasvua.”

Tämän tekstilisäyksen kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti.

”Vuoden 2021 toukokuun loppuun mennessä selvitetään mahdollisuus
rakennuttaa korvaavat vuokratilat Hintan hoivakodille Suomusjärvellä.
Selvityksessä tarkastellaan, olisiko mahdollisuus tehostetun
palveluasumisen yksikölle, joka turvaisi alueellisesti saatavilla olevat
palvelut. Vanhuspalveluiden kehittämisohjelmassa mainittu Kukonkallion
hoivakodin tiloja koskeva päätös valmistellaan vaikuttavuusarviointeineen
päätettäväksi Hintan selvityksen aikataululla. ”

Huittinen, Nikkanen, Riski, Ruokonen kannattivat esitystä.

Kaupunginhallitus piti neuvottelutauon klo 13.30 – 13.40.

Merkittiin pöytäkirjaan, että Heikki Tamminen poistui klo 13.30.

Salla Lindegren oli kokouksessa asiantuntijana paikalla klo 13.45 – 14.18.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä vt. kaupunginjohtajan ehdotus sai 3
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Tapio, Yli-Jama) ja puheenjohtajan ehdotus
10 EI-ääntä (Karnisto-Toivonen, Huittinen, Lehti, Lundén, Nikkanen,
Nyyssönen, Riski, Ruokonen, Tekkala, Vesa).

Elina Suonio-Peltosalo, Marko Tapio ja Anna-Leena Yli-Jama jättivät
asiaan eriävän mielipiteen:

”Jätämme eriävän mielipiteen kaupunginhallituksen puheenjohtajan
tekemään muutosesitykseen.
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Kannatamme selvitystyötä, mutta emme kannata vanhusten tehostetun
palveluasumisen hajauttamista ympäri Salon seutua johtuen
synenergisistä eduista, henkilöstön saatavuudesta ja logistisista
ongelmista.

Lisäksi kaupunginhallitus on antanut jo tehtäväksi
palveluverkkoselvityksen.

Elina Suonio-Peltosalo
Marko Tapio
Anna-Leena Yli-Jama”

Merkittiin sosiaalityön palvelujen henkilöstömenoihin 61 049 euroa lisäystä,
joten toimintakate on 190 110 317 euroa.

Kaupunginhallitus hyväksyi sosiaali-ja terveyslautakunnan talousarvion
edellä päätetyin muutoksin.

Opetuslautakunnan talousarvio ja tuloskortit

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Vapaa-ajan lautakunnan talousarvio ja tuloskortit

Nikkanen ja Nummentalo poistuivat kokouksesta klo 14.31- 14.34 väliseksi
ajaksi, ovat Salon Jääliikuntahalli Oy:n hallituksen jäseniä.

Todettiin, että jäähallin avustus sisältyy tuloslaskelmaan.

Kaupunginhallitus hyväksyi vt kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Kaupunkikehityslautakunnan talousarvio ja tuloskortit

Puheenjohtaja esitti seuraavaa:

Selvitetään, miten vesibussiliikenne kaupungin keskustasta Mathildedaliin
voitaisiin toteuttaa. Selvitystyössä tulisi ilmetä kustannusvaikutukset, sekä
liikenteen käynnistämisestä aiheutuvat rakennustarpeet. Varsinainen
toiminta toteutetaan selvityksen jälkeen yhteistyössä yrittäjien kanssa, ei
kaupungin omana toimintana.

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti puheenjohtajan esityksen.

Timo Lehti poistui Aluepelastuslaitoksen määrärahan käsittelyn ajaksi klo
14.40 – 14.42.

Kaupunginhallitus piti tauon klo 14.45 – 15.00.

Mika Mannervesi oli kokouksessa asiantuntijana klo 15.07 - 15.30.
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Elina Suonio-Peltosalo, Marko Tapio ja Anna-Leena Yli-Jama esittivät
seuraavaa:

Selvitetään puhtaanapitopalveluista (sivu 223, toimintakortti), mikä kohde
näistä voitaisiin pilotoida suoritettavaksi ostopalveluna?

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä vt. kaupunginjohtajan pohjaesitys sai 3
JAA-ääntä (Lundén, Ruokonen, Vesa) ja Suonio-Peltosalon esitys 10
EI-ääntä (Karnisto-Toivonen, Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Nikkanen,
Nyyssönen, Riski, Tapio, Tekkala, Yli-Jama)

Kaupunginhallitus hyväksyi Suonio-Peltosalon tekemän esityksen.

Mikko Lundén esitti, että koulukuljetuksiin lisätään 250 000 euroa.
Lundénin ehdotus raukesi kannattamattomana.

Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti kirjata seuraavaa:
Koulukuljetusperiaatteet tulee tarkentaa muuttuneen suurpetotilanteen
vuoksi.

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen edellä tehdyin muutoksin.

Rakennus- ja ympäristölautakunnan talousarvio

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Liikelaitos Salon Veden talousarvio

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Tuloslaskelma perusteluineen ja verorahoitus

Ulla Huittinen esitti Liikelaitos Veden yhtiöittämisen siirtämistä vuodelle
2023. Lehti, Suonio-Peltosalo ja Tekkala kannattivat ehdotusta.

Lundén ehdotti, että Liikelaitos Salon Vettä ei yhtiöitetä. Lundénin ehdotus
raukesi kannattamattomana.

Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti Huittisen esityksen Liikelaitos
Salon Veden yhtiöittämisen siirtämisestä vuodelle 2023.

Kaupunginhallitus totesi ulkoisen tuloslaskelman osalta seuraavan
yhteenvedon:
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Ulkoinen tuloslaskelma:
Toimintatuotot 54 561 818 €
Toimintakulut -364 888 609 €
Toimintakate -310 326 791 €
Vuosikate 7 001 887 €
Tilikauden tulos -9 509 353 €
Tilikauden alijäämä -8 974 829 €

Lisäksi kaupunginhallitus päätti siirtää Liikelaitos Salon Veden
yhtiöittämisen satunnaisen tuoton 30 000 000 euroa
taloussuunnitelmavuodelle 2023. Taloussuunnitelmavuoden 2023
tilikauden tulos on 19 935 (1000 euroa) ja tilikauden ylijäämä 20 470 (1000
eur). Kaupunginhallitus päätti hyväksyä taloussuunnitelman vuosille 2022 -
2023 edellä päätetyin muutoksin.

Investointisuunnitelmat 2021- 2025

Korvausinvestoinnit

9178 Hakastaron koulun peruskorjaus

Lundén esitti, että lisätään peruskorjaukseen 100 000 €. Ehdotus raukesi
kannattamattomana.

9251 Jäähallin uudisrakennus

Nikkanen esitti Vesan ja Lundénin kannattama, että vuodelle 2021
varataan 100 000 euroa.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänetyksessä vt. kaupunginjohtajan pohjaesitys sai 7
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Nyyssönen, Riski, Tapio,
Yli-Jama) ja Nikkasen esitys 6 EI-ääntä (Karnisto-Toivonen, Lundén,
Nikkanen, Ruokonen, Tekkala, Vesa).

Kaupunginhallitus hyväksyi vt. kaupunginjohtajan päätösehdotuksen.

9351 Uudelleen päällystettävät kadut

Mikko Lundén esitti, että päällystettäviin katuihin lisätään 200 000 €,
yhteensä 700 000 €. Nikkanen ja Vesa kannattivat esitystä.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.
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Suoritetussa äänestyksessä vt. kaupunginjohtajan pohjaesitys sai 6
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Huittinen,Lehti, Riski, Tapio, Yli-Jama
Lunden) ja Lundénin esitys 7 EI-ääntä (Karnisto-Toivonen, Lundén,
Nikkanen, Nyyssönen, Ruokonen, Tekkala, Vesa).

Kaupunginhallitus hyväksyi Lundénin tekemän ehdotuksen.

9402 Huonokuntoiset jalkakäytävät ja kevyenliikenteen väylät

Ruohonen esitti Nikkasen kannattamana, että lisätään 50 000 €, yhteensä
100 000 €.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä vt. kaupunginjohtajan pohjaesitys sai 6
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Riski, Tapio, Yli-Jama) ja 7
EI-ääntä (Karnisto-Toivonen, Lunden,Nikkanen, Nyyssönen, Ruokonen,
Tekkala, Vesa).

Kaupunginhallitus hyväksyi Ruokosen tekemän ehdotuksen.

9426 Inkerinkatu-Kirkkokatu välisten katualueiden saneeraus

Lundén esitti Vesan kannattamana, että poistetaan määräraha.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä vt. kaupunginjohtajan esitys sai 11 JAA-ääntä
(Karnisto-Toivonen, Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Nikkanen,
Nyyssönen, Riski, Ruokonen, Tapio, Tekkala, Yli-Jama) ja Lundénin esitys
2 EI-ääntä (Lunden, Vesa).

Kaupunginhallitus hyväksyi vt. kaupunginjohtajan ehdotuksen edellä
päätetyin muutoksin.

Laajennusinvestoinnit

Kaupunginhallitus hyväksyi vt. kaupunginjohtajan ehdotuksen.

Uusinvestoinnit

9666 Prosenttitaide
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Nyyssönen esitti, että lisätään lautakunnan esittämä 42 000 €. Nyyssösen
esitys raukesi kannattamattomana.

9657 Kansalaisopiston teatteritekniikka

Ruokonen ehdotti Vesan ja Riskin kannattamana, että vuoteen 2021
lisätään 30 000 € valaistuksen rakentamista varten ja vuodesta 2022
vähennetään vastaava summa.

Kaupunginhallitus piti tauon klo 16.25 – 16.35.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä vt. kaupunginjohtajan ehdotus sai 5
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Tapio, Yli-Jama) ja
Ruokosen ehdotus 8 EI-ääntä (Karnisto-Toivonen, Lundén, Nikkanen,
Nyyssönen, Riski, Ruokonen, Tekkala, Vesa).

Kaupunginhallitus hyväksyi Ruokosen tekemän ehdotuksen.

Projekti 9000 Osakkeet (vesiyhtiön perustaminen). Investointimeno
-17.000.000 euroa siirrettiin vuodelle 2023.

Investointituotot

Projekti 9093 Vesihuoltoverkosto (yhtiöittäminen). Investointitulo 40 000
000 euroa siirrettiin vuodelle 2023.

Kaupunginhallitus hyväksyi vt. kaupunginjohtajan ehdotuksen edellä
esitetyin muutoksin.

Investoinnit yhteensä

Kaupunginhallitus totesi investointisuunnitelman seuraavasti:

Investoinnit netto ilman liikelaitosta -22 279 000 €
Investoinnit yhteensä netto -25 469 000 €

Kaupunginhallitus hyväksyi investointisuunnitelman edellä päätetyin
muutoksin.

Liikelaitos Salon Veden investoinnit

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Rahoituslaskelma perusteluineen

Ruokonen esitti, että sosiaaliseen luototukseen lisätään 50 000 €.
Nikkanen ja Vesa kannattivat ehdotusta.
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Puheenjohtaja totesi, että oli tehty vt. kaupunginjohtajan ehdotuksesta
poikkeava kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä.
Puheenjohtaja ehdotti, että äänestys toimitetaan äänestysjärjestelmää
käyttäen. Äänestysehdotus hyväksyttiin.

Suoritetussa äänestyksessä kaupunginjohtajan pohjaesitys sai 7
JAA-ääntä (Suonio-Peltosalo, Huittinen, Lehti, Lundén, Riski, Tapio,
Yli-Jama) ja Ruokosen esitys 6 EI-ääntä (Karninsto-Toivonen, Nikkanen,
Nyyssönen, Ruokonen, Tekkala, Vesa)

Kaupunginhallitus hyväksyi vt. kaupunginjohtajan esityksen.

Kaupunginhallitus totesi rahoituslaskelman seuraavasti:
Antolainauksen muutos 350 000 euroa
Lainakannan muutokset 18 222 113 euroa
Rahoituksen rahavirta 18 572 113 euroa.

Kaupunginhallitus hyväksyi rahoituslaskelman edellä päätetyin muutoksin.

Liitteet

Sisäisen tukipalvelujen kustannusten kohdistaminen

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Myynnissä olevat ja myytäväksi ehdotettavat kiinteistöt vuonna 2021

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Kaupunginhallitus päätti ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että
kaupunginvaltuusto

- hyväksyy vuoden 2021 talousarvion ja toiminnalliset tavoitteet,
taloussuunnitelman vuosille 2022-2023 sekä investointiohjelman
2021-2025 ja
- asettaa myyntiin talousarvion liitteenä olevat kohteet ja valtuuttaa
kaupunginhallituksen päättämään kiinteistöjen kaupoista ja tarkemmista
myyntiehdoista.

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 474

Valmistelija: vs. talousjohtaja Päivi Kohvakka, p. 044 778 5011,
paivi.kohvakka@salo.fi.

Kaupunginhallitus päätti talousarviokokouksessaan 24.11.2020 siirtää
Liikelaitos Salon Veden yhtiöittämisen vuodelle 2023. Tämä vaikuttaa
myös taloussuunnitelmavuoden 2022-2023 tuloslaskelmiin siten, että
Liikelaitos Salon Veden käyttötalouden menot ja tulot tulee lisätä
taloussuunnitelmavuosille. Kyseiset menot, tulot ja poistot on lisätty
teknisenä korjauksena liitteenä olevaan talousarvioon sen
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taloussuunnitelmavuosille 2022-2023 (sivu 146). Menot on arvioitu vuoden
2021 tasoon lisättynä taloussuunnitelmavuosille määritellyin korotuksin.
Tulot on määritelty vuoden 2021 tasolle. Lisäksi tuloslaskelmaan on otettu
mukaan rahoituskuluihin korvaus peruspääomasta, jonka
kustannusvaikutus on kaupungin tuloslaskelmatasolla nolla. Kyseiset
muutokset vaikuttavat taloussuunnitelmavuosien 2022-2023
rahoituslaskelmiin (sivut 179 ja 181). Kyseisen lisäyksen jälkeen
talousarvio 2021 ja taloussuunnitelmavuodet 2022-2023 ovat yhteensä
ylijäämäisiä. Tämän hetkisten arvioiden mukaan vuoden 2020 tulos olisi
päätymässä lähelle nollaa (sivu 22-23). Muilta osin esitylistan liitteenä
oleva talousarvioesitys on aiemman kaupunginhallituksen päätöksen
mukainen.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää täydentää ehdotustaan kaupunginvaltuustolle
siten, että kaupunginvaltuusto hyväksyy taloussuunnitelman vuosille
2022-2023 edellä kuvatusti muutettuna.

Päätös:

Merkittiin, että kaupunginhallituksen pöytäkirjassa on havaittu kaksi
virhettä. Virkaa 2747 esitti Jonna Nyyssönen, jonka jälkeen Vesa teki
samansisältöisen esityksen. Kohdassa 9402 Marja Ruokosen nimi on
kirjattu virheellisesti Ruohoseksi

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Liitteet Liite 8 Talousarvio vuodelle 2021, kaupunginhallituksen käsittely
7.12.2020

Liite 9 Pääluottamusmiesten kannanotto / ote yt-elimen pöytäkirjasta
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Lokakuun 2020 kuukausiraportti

678/02.02.02.01/2020

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 475

Valmistelija: vs. talousjohtaja Päivi Kohvakka, paivi.kohvakka@salo.fi, p.
044 778 5011, rahoitussihteeri Minna Kaartinen, minna.kaartinen@salo.fi,
p. 02 778 2289

Esityslistan liitteenä on lokakuun kuukausiraportti, joka sisältää
kaupunkitason toiminta- ja taloustietoja, työllisyystilastoja, veroennusteen,
henkilöstötiedot ja raportin sairauspoissaoloista.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää merkitä lokakuun 2020 kuukausiraportin
tiedoksi.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Liitteet Liite 10 Lokakuun 2020 kuukausiraportti
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Lausuntopyyntö, Poliisin lupapalveluita ja poliisipäivystystä koskeva muutossuunnitelma
Salon poliisiasemalla

4461/00.04.00/2020

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 476

Valmistelija: kaupunginlakimies Antti Mäkelä, 02 778 2302,
antti.makela@salo.fi.

Lounais-Suomen poliisilaitos on pyytänyt Salon kaupungilta lausuntoa
poliisin lupapalveluita ja poliisipäivystystä koskevasta
muutossuunnitelmasta Salon poliisiasemalla. Salon kaupunki toteaa
lausuntonaan seuraavan.

Salon kaupunki ei pidä kannatettavana poliisin lupapalveluita ja
poliisipäivystystä koskevaa muutossuunnitelmaa Salon poliisiasemalla.

Asiakaspalvelun aukioloajan rajoittaminen heikentää kuntalaisten asemaa
eri tavoilla. Salon poliisipäivystystä käyttävät laajalti myös lähikuntien
asukkaat.

Lähin poliisipäivytys suunniteltuina sulkuaikoina olisi vain Turussa. Lähes
tunnin kestävää 55 kilometrin matkaa ei voida Etelä-Suomen
kaupunkiympäristössä pitää enää kohtuullisena palvelutasoltaan, kun kyse
on välttämättömästä viranomaispalvelusta.

Poliisipäivytykselle on tarvetta erityisesti poliisille tehtävien ilmoitusten
vastaanottokanavana, jossa päivystäjän kanssa tapahtuva
vuorovaikutteinen keskustelu antaa kansalaiselle neuvontaa asiaan liittyen
erilaisten alkuarvioiden ja ohjeiden muodossa, tiivistäen ilmoitusten
sisältöä poliisin kannalta olennaiseen muotoon ja siten tehostaa myös
poliisissa tapahtuvaa asioiden käsittelyä.

Päivystysasioinnille ei usein ole käytettävissä sähköisen asioinnin
vaihtoehtoa.

Hätäkeskuspäivystys ei korvaa poliisin lupa- ja ilmoitusten
vastaanottopalvelua.

Päivystysasioinnissa kansalaisen intressi on usein erittäin tärkeä.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää antaa lausuntonaan asiaan Lounais-Suomen
poliisilaitokselle yllä olevan selostuksen.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.
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Salon kaupungin eläke- ja varhaiseläkemenoperusteisia maksuja koskevat saatavat Salon
seudun koulutuskuntayhtymältä (JulkL 24 § 1 mom. 19 kohta)

2596/02.05.00/2013

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 477

Tämä asia käsitellään kaupungnhallituksen salaisella esityslistalla.
Salassapidon peruste: JulkL 24 § 1 mom. 19 kohta.
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Vahingonkorvausvaatimus hunajatuotannon menetyksestä eläinlääkärin hoitovirheen vuoksi
(JulkL 24 § 1 mom 20 kohta)

3465/03.06.02.01/2020

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 478

Tämä asia käsitellään kaupunginhallituksen salaisella esityslistalla.
Salassapidon peruste: JulkL 24 § 1 mom 20 kohta.
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Turun ammattikorkeakoulu Oy:n ylimääräinen yhtiökokous

4408/00.01.01.01.01/2020

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 479

Valmistelija: hallintojohtaja Laura Ala-Hannula, laura.ala-hannula@salo.fi,
puh. 044 778 2020.

Turun ammattikorkeakoulu Oy:n hallitus on kutsunut ylimääräisen
yhtiökokouksen pidettäväksi 18.12.2020 klo 10. Kokouksessa käsitellään
ainoina varsinaisina asioina yhtiön hallituksen täydentäminen
ammattikorkeakoululain mukaisilla henkilöstön ja opiskelijoiden uusilla
edustajilla sekä tilintarkastajan valitseminen. Kutsu ylimääräiseen
yhtiökokoukseen on liitteenä.

Kaupungin konserniohjeen mukaan kaupunginhallitus valitsee
yhtiökokousedustajan.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus valitsee kaupunginlakimies Jari Niemelän kaupungin
edustajaksi Turun ammattikorkeakoulu Oy:n ylimääräiseen
yhtiökokoukseen 18.12.2020.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Liitteet Liite 11 Turun AMK Oy:n ylimääräinen yhtiökokous 18.12.2020
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Perussuomalaisten valtuustoryhmän valtuustoaloite koulurauha-asiamiehen nimittämisestä

303/00.02.50/2020

Kaupunginvaltuusto 27.01.2020 § 8

Antti Olkinuora ym. valtuutetut tekivät seuraavan aloitteen:

"Koulukiusaaminen on tunnetusti ongelma monissa kouluissa ja
oppilaitoksissa.  Kiusaaminen haittaa oppimista ja heijastuu kielteisesti
kouluyhteisön lisäksi koteihin ja koko yhteiskuntaan. Moni kärsii
kiusaamisen jäljistä koko loppuelämänsä. Vakavimpiin kiusaamisiin liittyy
väkivaltaa,joka täyttää rikoksen tunnusmerkit.

Tämän ongelman laajuuden tunnistamiseen,puuttumiseen ja sitä kautta
vähentämiseen eivät yleiset julkilausumat riitä.
Salon seutu on ollut  koulurauhaan liittyvissä tutkimuksissa häntäpäässä.
Erityisesti ongelmia on koettu vähävaraisissa perheissä.

Koulurauhan turvaamiseksi ja koulukiusaamisen ehkäisemiseksi tarvitaan
uusia keinoja.

Esitämme, että Salon kaupunki nimeäisi koulurauha-asiamiehen, joka
palvelisi kaikkia kaupunkimme kouluja. Koulurauha-asiamies olisi koko
hyvinvointipalveluiden yhteinen, eikä hän olisi sidoksissa yksittäiseen
kouluun tai oppilaitokseen ja niiden henkilökuntaan. Asiamies voisi olla
yhdistettynä Salon kaupungin hyvinvointipalveluiden muuhun virkaan.
Nimitys voitaisiin siis toteuttaa pääosin kustannusneutraalisti.

Koulurauha-asiamiehen yhteystiedot tulisi olla jokaisessa koulussa
näkyvästi esillä ja ne tulisi tiedottaa Wilma-järjestelmän kautta myös
koteihin.

Esitämme myös, että ko. asiamiehelle annettaisiin johtosäännöllä tai
muutoin valtuudet ottaa vastaan ilmoitukset koulukiusaamisesta ja muista
vakavasti koulurauhaa häiritsevistä asioista. Hänelle annettaisiin riittävät
valtuudet selvittää tapahtumat itsenäisesti salassapito- ja muut säädökset
huomioon ottaen.

Edelleen hänelle annettaisiin valtuudet ryhtyä tarvittaviin toimenpiteisiin
kiusaamistapausten johdosta ja hän voisi saattaa vakavat tapaukset ao.
lautakunnan tai muiden tarvittavien viranomaisten tietoon toimenpiteitä
varten. 

Koulurauha-asiamiehen tulisi antaa vuosittain Salon opetuslautakunnalle
kertomus koulurauhan tilasta ja kehityksestä sekä mahdollisesti
tarvittavista ennalta ehkäisevistä toimenpiteistä kaupungin
koululaitoksissa.

Salossa 24.tammikuuta 2020
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Antti Olkinuora
Perussuomalaisten valtuustoryhmä
Heikki Tamminen
Mikko Lundén
Tapio Äyräväinen
Sanna Leivonen
Jani Hirvimäki"

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen
valmisteltavaksi.

Opetuslautakunta 06.10.2020 § 109

Valmistelija: perusopetusjohtaja Inkeri Lahti, p. 02 7784688,
inkeri.lahti@salo.fi

Koulukiusaamisella tarkoitetaan sitä, kun oppilas joutuu toistuvasti toisen
oppilaan tai oppilaiden kiusaamisen kohteeksi. Kiusaaminen voi olla
fyysistä tai henkistä, esimerkiksi tönimistä, lyömistä, haukkumista ja
pilkkaamista, yksin jättämistä, ilkeitä puheita takanapäin tai mitä tahansa
sellaista toimintaa, jolla pyritään vahingoittamaan tai loukkaamaan toista
oppilasta. Se merkitsee usein myös kiusatun eristämistä luokan, ryhmän
tai virtuaaliryhmän sosiaalisesta kanssakäymisestä. Kiusaamisen
tunnistaminen ja kokeminen ovat hyvin henkilökohtaisia asioita,
kiusaamisen määrittelystä huolimatta. Joku oppilas kokee tietyn asian
kiusaamisena ja toinen oppilas taas ei koe sitä kiusaamisena. 

Perusopetuslain 37 §:n mukaan koulun toiminnasta vastaa rehtori, jolla on
kokonaisvastuu mm. turvallisen opiskeluympäristön toteutumisesta
johtamassaan koulussa. Työn painopiste on oppilaiden hyvinvoinnin
lisäämisessä, joka ennaltaehkäisee kiusaamista. Työ on moniammatillista
yhteistyötä, jossa merkittävässä osassa ovat myös oppilaan huoltajat.
Ilman huoltajien vastuullista kasvatustyötä ja lapsille annettavaa
esimerkkiä on kouluilla haasteellinen tehtävä kiusaamisen kitkemisessä.

Ilmenneet kiusaamistapaukset käsitellään perusopetuksessa koulun
suunnitelman mukaisesti. Jokaisella koululla on oma suunnitelma
oppilaiden suojaamiseksi väkivallalta, kiusaamiselta ja häirinnältä.
Koulutyön arjessa jokainen henkilöstöön kuuluva aikuinen toimii
"koulurauha-asiamiehenä" eli on velvollinen puuttumaan jokaiseen
havaitsemaansa kiusaamistapaukseen.

Lukuvuonna 2019-2020 perusopetuksen erillisenä teemana oli
koulukiusaamisen ennaltaehkäiseminen ja siihen puuttuminen. Myös Mitä
kuuluu? – teemavuosi lisäsi koulujen työmuotoja oppilaiden kohtaamiselle
ja aikuisten tietoiselle läsnäololle oppilaiden kanssa. Kaikissa
perusopetuksen yksiköissä tehtiin syksyllä 2019 Hyvinvointiprofiili -kysely.
Sen tulokset ovat esityslistan liitteenä.

Hyvinvointiprofiili -kyselyn tulosten mukaan alakouluissa yhteensä 79
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prosenttia oppilaista on täysin samaa mieltä (tumman vihreä väri) tai
samaa mieltä siitä (vaalean vihreä), että heitä ei kiusata koulussa. 10
prosenttia oppilaista vastasi, että eivät ole samaa tai eri mieltä (keltainen),
kuusi prosenttia oli eri mieltä (oranssi) ja viisi prosenttia täysin eri mieltä
(punainen).

Yläkouluissa 82 prosenttia vastanneista oppilaista oli täysin samaa mieltä
tai samaa mieltä siitä, että heitä ei kiusata koulussa. Yhdeksän prosenttia
ei ollut asiasta samaa eikä eri mieltä. Viisi prosenttia oli eri mieltä ja neljä
prosenttia täysin eri mieltä.

Lukuvuoden 2020-2021 Hyvinvointiprofiili-kyselyt laaditaan marraskuun
loppuun mennessä, jolloin arvioidaan lukuvuoden 2019-2020
toimenpiteiden vaikutus. Hyvinvointiprofiilin tulosten perusteella laaditaan
tarvittavat yhteisöllisen oppilashuoltotyön toimenpidesuunnitelmat ja muut
tarvittavat interventiot. Erityistä huomiota tullaan kiinnittämään
kiusaamisen ennaltaehkäisyyn ja havaitun kiusaamisen päättymisen
seurantaan. Uusien tulosten analysointivaiheessa arvioidaan tarvetta
yhdenmukaistaa koulujen kiusaamiseen liittyviä suunnitelmia ja
toimintamalleja.

Aloitteen valmistelun yhteydessä pyydetyt lausunnot

Perusopetuksen rehtorit

Rehtorien kanssa on keskusteltu aloitteen valmistelun yhteydessä
7.8.2020 ja lisäksi heillä on ollut mahdollisuus antaa aiheeseen liittyen
kirjallinen lausunto. Rehtorit kannattavat mahdollista lisäpanostusta
ennaltaehkäisevään työhön esimerkiksi kuraattorien resurssien lisäämistä.
Erillistä koulurauha-asiamiestä ei rehtorien keskuudessa nähty
tarkoituksenmukaisena koulun ulkopuolisena toimijana.

Armfeltin koulun oppilaskunta

Ajatus koulurauha-asiamiehestä on hyvää tarkoittava ja kiusaamiseen
puuttuminen tärkeä asia. Armfeltin yläkoulun oppilaskunta pitää
koulurauha-asiamiestä kuitenkin kaukaisena ajatuksena koulurauhan
ylläpitäjänä. Koulussa on oppilaskunnan hallituksen mielestä jo opettajien
lisäksi riittävästi ammattilaisia, jotka auttavat oppilaita (mm. kuraattori,
psykologi, yhteisöohjaaja, psykiatrinen sairaanhoitaja, terveydenhoitaja,
oppilaanohjaajat). Oppilaskunnan hallituksen mielestä tilanne, jossa
tämänkaltaista ulkopuolista apua tarvittaisiin, voisi olla sellainen, jossa
käännyttäisiin jo poliisin puoleen. Oppilaskunnan hallitus pitää esityksen
mukaisen koulurauha-asiamiehen mahdollisuuksia toimia koulurauhan
säilyttämisen puolesta vähäisinä koska toiminta ei tapahtuisi koululla,
jolloin oppilaat eivät kokisi koulurauha-asiamiestä helposti lähestyttäväksi.

Hermannin koulun oppilaskunta

Hermannin koulun oppilaskunnan hallitus tukee aloitteen pyrkimystä
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puuttua entistä tiukemmin koulukiusaamiseen, mutta suhtautuu kriittisesti
koulurauha-asiamiehen resurssien riittävyyteen. Oppilaskunnan hallituksen
mielestä koulukiusaamisen ehkäisemiseen ja kiusaustapausten
selvittelyyn olisi syytä panostaa enemmän, mutta resursseja tähän tulisi
löytyä ennemmin koulun sisä- kuin ulkopuolelta.

Moision koulun oppilaskunta

Oppilaskunnan hallituksen jäsenet keskustelivat aloitteesta luokkansa
muiden oppilaiden kanssa. Tässä tiivistetysti Moision koulun luokkien
kommentteja aiheesta:
• Mikä on asiamiehen todellinen hyöty? Onko hänellä todellisia välineitä ja
keinoja tähän tehtävään? Muutama luokka koki asian kokeilemisen
arvoiseksi, koska kiusaamista nuorten keskuudessa on niin koulussa kuin
vapaa-ajallakin.
• Salossa ja koulussamme toimii jo monia tahoja kiusaamisen kitkemiseksi
ja tilanteiden ratkomiseksi.
• Koulurauha-asiamies voisi toimia erityisesti alakouluissa.
• Suurin osa luokista ei nähnyt riittäviä hyötyjä yhden henkilön panoksella.

Perniön yhteiskoulun oppilaskunta

Yhteenvetona koulurauha-asiamiehen tehtävää ei pidetty
tarkoituksenmukaisena. Koululla on hyvät toimintamallit kiusaamiseen
puuttumiseen, kun se selkeästi havaitaan. Kiusaamiseen liittyviin
tilanteisiin liittyy yleensä iso ryhmä nuoria ja asian selvittämisen sekä
jatkoseurannan kannalta on tärkeää, että selvittävä henkilö on tuttu.
Puhuminen täysin ”vieraalle” asiamiehelle tuntuisi jopa vähän pelottavalta.
Tarve voisi tulla kyseeseen, jos luottamus selvittävän opettajan
puolueettomuuteen olisi kärsinyt. Mikäli näin olisi, niin silloin koko
järjestelmä olisi kelvoton. 

Keskusteltiin puhekulttuurista ja siitä kuinka hankalaa opettajan voi olla
havaita ”kiusaaminen”. Hyvin pienetkin sanat saattavat olla ikävässä
tarkoituksessa sanottuja, mutta opettaja saattaa kuvitella tilanteen olleen
tavallista nuorison huumoria eikä reagoi siihen. Oppilaskunnan hallitus
toteaa, että on tarvetta käydä jatkokeskustelua keskustelukulttuurista, jotta
tähän ongelmaan pystyttäisiin puuttumaan. On pohdittava missä menevät
hyvän maun rajat.  Kiusaamisen kokemukseen liittyy arvostuksen puute.
Oppilaskunta pitää hyvää ryhmähenkeä erittäin tärkeänä asiana, jotta
luokat eivät jakaannu porukoihin. 

Nuorisovaltuusto

Salon nuorisovaltuusto ei koe koulurauha-asiamiestä tarpeelliseksi Salon
kaupungissa. Nuorilla on paljon pienempi kynnys puhua omalle tutulle
opettajalle, joka oikeasti tuntee opiskelijan ja näkee tätä joka päivä, kun
taas tuntemattomalle henkilölle, jolla on monia muita oppilaita
hoidettavanaan eikä voi päämääräisesti keskittyä vain ja ainoastaan tähän
yhteen opiskelijaan. Monesti kiusattu opiskelija saattaa pitää jo omalle
opettajalleen puhumista isona kynnyksenä, joten mitä sitten tapahtuu, kun
pitäisi puhua henkilölle ketä ei ole koskaan tavannut, eikä tiedä opiskelijan
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omasta elämästä mitään.

Nuorisovaltuusto kokee, että kaikki resurssit, joita olisi sijoitettavana
koulurauha-asiamieheen, tulisi ennemmin sijoittaa oppilaitoksiin.
Oppilaitoksiin niin, että omia opettajia koulutettaisiin paremmaksi
kiusaustapauksissa, eli he oppisivat miten tilanteessa kuuluisi toimia.
Monet oppilaat voivat kokea, ettei jokainen opettaja ota asiaa joko
tarpeeksi vakavasti tai ei muuten vaan tiedä miten tilanteessa tulee toimia.
Olisi siis enemmän kuin tärkeää kouluttaa juuri ne henkilöt ketkä ovat
näiden oppilaiden kanssa jokapäiväisessä kontaktissa, toimimaan
haastavissa tilanteissa.

Koulukuraattorit ja – psykologit

Kaupungin toimien tulisi painottua koulukiusaamista ehkäisevään työhön
sen sijaan, että resursseja suunnattaisiin jo esille tulleiden ongelmien,
kuten koulukiusaamistapausten selvittämistyöhön. Erillisen
koulurauha-asiamiehen nimittäminen ja palkkaaminen korjaavaan työhön,
kuten jo tapahtuneiden kiusaamistapausten selvittämiseen, ei
näkemyksemme mukaan ole välttämätöntä.  Kouluissa toimii lakisääteinen
opiskeluhuolto, jota kaikki kouluyhteisöön kuuluvat henkilöt toteuttavat
omalta osaltaan. Opiskeluhuollolla edistetään oppilaiden oppimista,
terveyttä ja hyvinvointia ja turvataan myös varhainen tuki sitä tarvitseville.
Rehtorin, opettajien ja ohjaajien lisäksi opiskeluhuollon palvelut antavat
tarvittavaa tukea muun muassa kiusaamistilanteiden selvittelyssä.
Opiskeluhuollon palvelut voivat myös tukea kiusaajaa ja kiusattua sekä
heiden perheitään ja ohjata tarvittaessa muiden palveluiden piiriin.
Näkemyksemme mukaan riittävästi resursoituna opiskeluhuolto pystyy
vastaamaan tarvittavasta koulukiusaamisasioiden selvittelystä ja tuesta
kiusaamiseen liittyen. Kouluissa toteutettava yhteisöllinen työ on
puolestaan merkittävää kiusaamista ehkäisevää työtä. Kiusaamista
ehkäiseviä toimia ovat muun muassa luokkien ryhmäytykset,
yhteisöllisyyden sekä oppilaiden osallisuuden vahvistaminen ja koulun
omien käytäntöjen kehittäminen.

Turvallinen oppimisympäristö ja koulukiusaaminen ovat oppilaita, huoltajia
ja koulujen henkilöstöä puhutteleva asia. Koulukiusaaminen on saanut
sosiaalisen median aikana uudet kasvot ja sen hallinta on entistä
vaikeampaa. Aloitteen osalta saatujen lausuntojen perusteella toimijat
kuitenkin uskovat, että koulun nykyisillä rakenteilla voidaan koulurauhasta
huolehtia ja vastata koulukiusaamisen haasteeseen.

Sivistyspalveluiden johtaja:

Opetuslautakunta päättää antaa edellä olevan vastauksen tehtyyn
valtuustoaloitteeseen. Lisäksi opetuslautakunta toimittaa
valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi kaupunginhallitukselle
ja kaupunginvaltuustolle sekä ehdottaa, että aloite katsotaan loppuun
käsitellyksi.

Päätös:
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Merkittiin, että nuorisopalvelupäällikkö Johanna Paananen oli kokouksen
alussa paikalla toimiakseen asiantuntijana asiakohtaan liittyvissä
kysymyksissä.

Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen.

Kaupunginhallitus 26.10.2020 § 415

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus merkitsee valtuustoaloitteeseen annetun vastauksen
tiedoksi, ja päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee
vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 480

Valmistelija: hallintojohtaja Laura Ala-Hannula, laura.ala-hannula@salo.fi,
puh. 044 778 2020.

Kaupunginvaltuusto on 6.5.2019 § päättänyt, että aloitteet, joissa on alle
15 allekirjoittajaa, käsittelee kaupunginhallitus. Aloitteet, joissa on yli 10
allekirjoittajaa viedään kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Linjauksen mukaisesti kaupunginhallitus voi todeta aloitteen loppuun
käsitellyksi.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Liitteet Liite 12 Hyvinvointiprofiili -kyselyn vastauksia 2019
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Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 481

Valmistelija: hallintojohtaja Laura Ala-Hannula, laura.ala-hannula@salo.fi,
puh. 02 778 2020.

Timo Pohjola on 8.10.2020 päivätyllä, tarkastuslautakunnalle osoitetulla
kirjeellään pyytänyt eroa tarkastuslautakunnan varajäsenen tehtävästä.
Eroanomus on tämän asian liitteenä.

Kaupunginvaltuusto valitsi 5.6.2017 § 16 Timo Pohjolan
tarkastuslautakunnan jäsen Elina Seitzin henkilökohtaiseksi varajäseneksi.

Kuntalain 121 §:n mukaan valtuusto asettaa tarkastuslautakunnan
hallinnon ja talouden tarkastuksen sekä arvioinnin järjestämistä varten.

Hallintosäännön 9 §:n mukaan mukaan tarkastuslautakunnassa on 9
jäsentä, joista valtuusto valitsee lautakunnan puheenjohtajan ja kaksi
varapuheenjohtajaa. Puheenjohtajan ja varapuheenjohtajien tulee olla
valtuutettuja. Jokaisella jäsenellä on henkilökohtainen varajäsen.

Kuntalain 75 §:ssä säädetään vaalikelpoisuudesta tarkastuslautakuntaan
seuraavaa:

"Vaalikelpoinen tarkastuslautakuntaan ei ole:

1) kunnanhallituksen jäsen;

2) pormestari ja apulaispormestari;

3) henkilö, joka on kunnanhallituksen jäsenen, kunnanjohtajan,
pormestarin tai apulaispormestarin hallintolain (434/2003)
esteellisyysperusteita koskevan 28 §:n 2 ja 3 momentissa tarkoitettu
läheinen;

4) henkilö, joka on kunnan tai kunnan määräysvallassa olevan yhteisön tai
säätiön palveluksessa;

5) henkilö, joka ei ole vaalikelpoinen kunnanhallitukseen."

Vaalikelpoisuudesta  kunnanhallituksen jäseneksi säädetään kuntalain 73
§:ssä seuraavaa:

"Vaalikelpoinen kunnanhallitukseen on henkilö, joka on vaalikelpoinen
valtuustoon, ei kuitenkaan:

1) välittömästi kunnanhallituksen alaisena toimiva kunnan palveluksessa
oleva henkilö;

2) henkilö, joka on kunnanhallituksen tehtäväalueella toimivan, kunnan
määräysvallassa olevan yhteisön tai säätiön palveluksessa;
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3) kunnan palveluksessa oleva henkilö, joka lautakunnan esittelijänä tai
muuten vastaa kunnanhallituksen käsiteltäväksi tulevien asioiden
valmistelusta;

4) henkilö, joka on hallituksen tai siihen rinnastettavan toimielimen
jäsenenä taikka johtavassa ja vastuullisessa tehtävässä tai siihen
rinnastettavassa asemassa liiketoimintaa harjoittavassa yhteisössä tai
säätiössä, jos kysymyksessä on sellainen yhteisö, jolle
kunnanhallituksessa tavanomaisesti käsiteltävien asioiden ratkaisu on
omiaan tuottamaan olennaista hyötyä tai vahinkoa.

Henkilöstön edunvalvonnasta asianomaisessa kunnassa huolehtivan
yhteisön hallituksen tai siihen rinnastettavan toimielimen puheenjohtaja ei
ole vaalikelpoinen kunnanhallitukseen. Vaalikelpoinen ei myöskään ole
henkilö, joka yhteisön neuvottelijana tai muussa vastaavassa
ominaisuudessa vastaa edunvalvonnasta.

Enemmistön kunnanhallituksen jäsenistä on oltava muita kuin kunnan tai
kunnan määräysvallassa olevan yhteisön tai säätiön palveluksessa olevia
henkilöitä.

Edellä 1 momentin 4 kohtaa ei sovelleta kunnan määräysvallassa olevan
yhteisön hallituksen tai siihen rinnastettavan toimielimen jäseneen."

Henkilö, joka ei ole vaalikelpoinen valtuustoon, ei ole vaalikelpoinen
myöskään lautakuntaan. Vaalikelpoisuudesta valtuustoon säädetään
kuntalain 72 §:ssä seuraavaa:

"Vaalikelpoinen valtuustoon ei ole:

1) valtion virkamies, joka hoitaa välittömästi kunnallishallintoa koskevia
valvontatehtäviä;

2) kunnan palveluksessa oleva henkilö, joka toimii kunnanhallituksen tai
lautakunnan tehtäväalueen johtavassa tehtävässä tai sellaiseen
rinnastettavassa vastuullisessa tehtävässä;

3) kunnan määräysvallassa olevan yhteisön tai säätiön palveluksessa
oleva henkilö, joka asemaltaan voidaan rinnastaa 2 kohdassa tarkoitettuun
kunnan palveluksessa olevaan henkilöön;

4) kuntayhtymän jäsenkunnan valtuuston osalta kuntayhtymän
palveluksessa oleva henkilö, joka asemaltaan voidaan rinnastaa 2
kohdassa tarkoitettuun kunnan palveluksessa olevaan henkilöön.

Edellä tarkoitetussa palvelussuhteessa oleva on vaalikelpoinen
valtuutetuksi, jos palvelussuhde päättyy ennen kuin valtuutettujen
toimikausi alkaa."

Tasa-arvolain 4 §:n 2 momentin mukaan kunnallisissa toimielimissä
lukuunottamatta kunnanvaltuustoja tulee olla sekä naisia että miehiä
kumpiakin vähintään 40 %, jollei erityisistä syistä muuta johdu. Tämän
perusteella 9-jäsenisessä toimielimessä naisten ja miesten
vähimmäismäärä määräytyy luvuin 4-5.Tarkastuslautakunnan jäseninä on
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viisi miestä ja neljä naista. Varajäseninä on viisi naista ja neljä miestä.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle,

että kaupunginvaltuusto
- myöntää Timo Pohjolalle eron tarkastuslautakunnan varajäsenyydestä
- valitsee hänen tilalleen uuden varajäsenen tarkastuslautakunnan jäljellä
olevaksi toimikaudeksi

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Liitteet Liite 13 Eroanomus tarkastuslautakunnan jäsenyydestä
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Kaupunginhallituksen edustajien raportti lautakuntien ja muiden kaupunkiyhteisöjen
kokouksista

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 482

Lautakuntiin ja kaupungin muihin yhteisöihin kaupunginhallituksen edusta-
jiksi nimetyt jäsenet selostavat lautakunnissa ja yhteisöissä käsiteltyjä kes-
keisimpiä asioita.

Vt. kaupunginjohtaja:

Merkitään tiedoksi.

Päätös:

Kokouksessa kuultiin seuraava raportti:

Anna-Leena Yli-Jama / henkilöstöjaosto

Kaupunginhallitus päätti merkitä raportin tiedoksi.
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Kaupunginjohtajan ja muiden viranhaltijoiden päätökset

Kaupunginhallitus 07.12.2020 § 483

Kaupunginhallituksen kokousjärjestelmään on julkaistu ajalla 30.11. -
6.12.2020 tehdyt kaupunginjohtajan ja muiden viranhaltijoiden päätökset
kuntalain 91 §:ssä säädetyssä tarkoituksessa.

Vt. kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus hyväksyy päätökset täytäntöön pantaviksi siltä osin kuin
ne kuntalain mukaan ovat otettavissa kaupunginhallituksen käsittelyyn.

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.
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  OIKAISUVAATIMUSOHJEET
  JA VALITUSOSOITUS

MUUTOKSENHAKUKIELLOT

Kieltojen perusteet Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan oikaisu vaatimusta eikä
kun nallisvalitusta, koska päätös koskee vain val mistelua tai täytäntöönpanoa.

 Pykälät:

 466, 467, 468, 471, 473, 474, 475, 476, 477, 478, 479, 480, 481, 482, 483
     

Koska päätöksestä voidaan tehdä kuntalain 134 §:n 1 momentin mukaan kirjallinen
oikaisu vaatimus, seuraaviin päätöksiin ei saa hakea muutosta valittamalla:

 Pykälät:

  469, 470
     

 Lain oikeudenkäynnistä hallintoasioissa 6 § 2 mom./muun lainsäädännön mukaan
seuraaviin päätöksiin ei saa hakea muutosta valittamalla.

 Pykälät ja valituskieltojen perusteet:

      

       

OIKAISUVAATIMUSOHJEET

Oikaisuvaatimus- Seuraaviin päätöksiin tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen / hankintaoikai-
viranomainen sun.
ja -aika Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus / hankintaoikaisu tehdään, osoite ja postiosoite

 Salon kaupunginhallitus
PL 77, 24101 Salo

 puh. 02 7781
 käyntiosoite: Tehdaskatu 2
 sähköposti: kirjaamo@salo.fi       

 Oikaisuvaatimuspykälät:

 469, 470
    

 Hankintaoikaisupykälät:

 472  
    

 Oikaisuvaatimus / hankintaoikaisu on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaan-
nista.

Oikaisuvaatimuksen Oikaisuvaatimuksesta / hankintaoikaisusta on käytävä ilmi vaatimus perusteineen ja se on
sisältö  tekijän allekirjoitettava.
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VALITUSOSOITUS

Valitusviranomainen Seuraaviin päätöksiin tyytymätön voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  Oikaisu
ja -aika  vaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta kunnallisvalituksin vain
 se, joka on tehnyt oikaisuvaati muksen.  Mikäli pää tös on oikaisuvaatimuksen johdosta

muuttunut, saa päätökseen hakea muutosta kunnallis valituksin myös asianosainen sekä
kunnan jäsen.

 Valitusviranomainen, osoite ja postiosoite

 Turun hallinto-oikeus
 Sairashuoneenkatu 2-4  / PL 32
 20101 Turku
 turku.hao@oikeus.fi

 Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

 Kunnallisvalitus, pykälät: Valitusaika

   päivää
  

 Hallintovalitus, pykälät: Valitusaika

   päivää
   

  Markkinaoikeus Pykälät Valitusaika
 Radanrakentajantie 5, 00520 Helsinki
 puh. 029 564 3300
 sähköposti. markkinaoikeus@oikeus.fi 472 30 päivää

   

 Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaannista.

Valituskirjelmä Valitus tehdään kirjallisesti.  Valituskirjelmässä, joka on osoitettava valitus viranomaiselle,
on ilmoitettava
 päätös, johon haetaan muutosta
 miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan tehtä-

väksi; sekä
 perusteet, joilla muutosta vaaditaan

 Valituskirjelmässä on ilmoitettava valittajan tai kirjelmän muun laatijan nimi
 ja kotikunta sekä postiosoite ja puhelinnumero, joihin asiaa koskevat ilmoi tukset valittajalle

voi daan toimittaa.

 Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava valituskir jelmä.

 Valituskirjelmään on liitettävä
 päätös, johon haetaan muutosta, alkuperäisenä tai jäljennöksenä
 todistus siitä, minä päivänä päätös on annettu tiedoksi tai muu selvitys valitusajan al-

ka misen ajankohdasta
 asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aikaisemmin

toi mitettu viranomaiselle.

 Asiamiehen on tarvittaessa liitettävä valtakirja (HLL 21 §)

Valitusasiakirjojen Valitusasiakirjat on toimitettava valitusviranomaiselle valitusajan kuluessa
toimittaminen  ennen sen viimeisen päivän virka-ajan päättymistä.  Jos valitusajan viimei nen päivä on py-

häpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannus aatto tai arkilauantai, saa valitus-
asiakirjat toimittaa ensimmäisenä sen jäl keisenä arkipäivänä.
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 Omalla vastuulla valitusasiakirjat voi lähettää postitse tai lähetin välityksel lä.  Postiin vali-
tus asiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille valitusajan kuluessa.

 Valitusasiakirjat voi toimittaa myös: nimi, osoite postinumero Pykälät

 Valitusasiakirjat on toimitettava 1): nimi, osoite postinumero Pykälät

Oikeudenkäyntimaksu

Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan kuin
tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.

Lisätietoja Yksityiskohtainen oikaisuvaatimusohje/valitusosoitus liitetään pöytäkirjan otteeseen.
        

1) Jos toimitettava muulle kuin valitusviranomaiselle.


